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Kábeltévé Rákóczifalván

Köszöntötték a köztisztviselőket
A Köztisztviselők Napja alkalmából a Polgármesteri Hi-

vatal munkatársait köszöntötte június 29-én Rákóczifalva 
Nagyközség Önkormányzata nevében Tóth Lajos polgár-
mester, Dr. Túróczi Imre alpolgármester, valamint Dr. Varga 
János jegyző. Megköszönték a köztisztviselőknek az egész 
éves munkát, valamint kiemelkedő szakmai tevékenységéért 
- a dolgozók javaslatai alapján - elismerő oklevelet kapott 
Török István aljegyző. 

Semmelweis-nap

Az egészségügy, illetve a gyermekvédelem területén 
dolgozókat köszöntötték június 30-án a Varsány Közösségi 
Házban. Az önkormányzat nevében Tóth Lajos polgármester 
megköszönte az orvosok, asszisztensek, védőnők, bölcsődei 
dolgozók egész éves áldozatos munkáját. Hivatástudata, a 
községben hosszú évek óta végzett önzetlen tevékenysége 
elismeréseként Füleki Béláné, a bölcsőde gondozónője, il-
letve a Vöröskereszt rákóczifalvi szervezetének vezetője 
vehetett át oklevelet. Településünkön a kábeltelevízió hálózat kivitelezése az 

oszlophely kijelölési eljárással 2006. július 5-én megkez-
dődött. A közterületen földmunkát, fagallyazást is végez a 
kivitelező, a beruházás idején felmerülő esetleges kellemet-
lenségekért megértésüket kérjük. A kábeltelevíziós szolgál-
tatással kapcsolatban a Rákóczi Hírmondóban várhatóan au-
gusztusban tart tájékoztatást az üzemeltető cég képviselője.

Július 8-án szombaton a Hagyományfesztivál ün-
nepélyes megnyitóját követően kerültek átadásra 
Rákóczifalva Nagyközség Önkormányzata által odaítélt 
községi díjak. Rákóczifalva Civil Társadalmáért díját ve-
hette át Barhács Mihályné asszony a községi rendezvények 
szervezésében, lebonyolításában hosszú évek óta kifejtett 
aktív tevékenységéért, a Rákóczi Néptáncegyüttes létreho-
zásában, működtetésében és a rákóczifalvi néptánc kultúra 
megteremtésében vállalt szerepéért. Faragó László Úr réz-
szére Rákóczifalváért Egészségügyi díjat adományozott a 
képviselő-testület a településen több, mint 25 éven keresztül 
gyógyszerészként végzett felvilágosító, közvetlen emberba-
ráti, egészségmegőrzést segítő áldozatos munkájáért. A díja-
zottaknak ezúton is gratulálunk!

Községi díjazottak

Rákóczifalva Nagyközség Önkormányzat Képviselő-tes-
tülete 2006. augusztus 3-ai soron kívüli ülésén elfogadta a 
Helyi Választási Bizottság tagjainak megválasztásáról szóló 
előterjesztést, valamint a településen a 2006. évi tiszai árvíz 
kapcsán önkormányzat által használt ingatlanban keletkezett 
károk költségeiról szóló előerjesztést.

Testületi ülés
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A gyászolók részére új pihenőhelyiséget alakított ki a Fa-
lugondnokság Kft. a temetőben. Amíg be nem fejeződnek 
a ravatalozó építési munkálatai, ott történik a ravatalozás. 
Július 14-én pénteken délelőtt a temetőben tartott helyszíni 
bejárást az egyházak és a szakhatóságok képviselőivel Tóth 
Lajos polgármester.

Helyszíni bejárás a temetőben

Az ÁNTSZ Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Intézete 
Parlagfű-mentesítési aktivitás címmel pályázatot írt ki civil 
szervezetek részére. A Rákóczifalváért Közalapítvány pályá-
zatát kedvezően bírálták el, így 100.000 Ft támogatást kapott 
Rákóczifalva kül-és belterületének parlagfűirtására. A nyári 
mentesítési akcióval a közalapítvány célja a lakosság egész-
ségi állapotának javítása és a környezet védelme. A Kura-
tórium ezúton fordul minden tisztelt ingatlantulajdonoshoz, 
hogy a településen rendszeresen gondoskodjanak a fűkaszá-
lásról és a parlagfűmentesítésről.

Parlagfűmentesítés

A református temetőrész zártkertek felőli nyitott bejáratát 
kapuval zárta le a Falugondnokság Kft. Több esetben jelzés 
érkezett a Polgármesteri Hivatalba - amit a helyszíni ellenőr-
zés csak megerősített -, hogy nem temetőből származó hul-
ladékot kívülről hordtak be a temetői szemetesekbe (szemét-
telepnek használva a temetőt), valamint a temetői csapnál 
személygépkocsit mostak. A temető nyugalma és kegyeleti 
helyként való megőrzése érdekében történt a terület lezárá-
sa. A főbejárat állandóan nyitva van, a lakosok általában ott 
is közelítik meg a temetőt. 

A temető rendezettségének fenntartása érdekében kérjük 
Önöket, hogy családtagjaik sírján és környékén a gyommen-
tesítésről, gaztalanításról gondoskodni szíveskedjenek. 

Amennyiben a munkálatokat nem tudják elvégezni, szí-
veskedjenek a Falugondnokság Kft. segítségét igénybe ven-
ni, akik  térítési díj ellenében ellátják ezeket a feladatokat 
(Rákóczifalva, Szabadság tér 4., Tel: 889-718, Nagy József 
ügyvezető igazgató). 

Tegyünk együtt a temető összképének javításáért, az 
igényes, ápolt környezet kialakításáért!

Temető területének tisztántartása

Kedves Hozzátartozók,
tisztelt sírhelygondozó Lakosok!

SÍRHELY MEGVÁLTÁS
Tájékoztatjuk a tisztelt hozzátartozókat, hogy a teme-

tőkről és a temetkezésről szóló törvény és a helyi önkor-
mányzati rendelet alapján a Rákóczifalvai temetőben a 
sírhely használat ideje a sírhely megváltásának időpont-
jától számított 25 év, mely lejárat után meghosszabbít-
ható. 

A jogszabályi előírások alapján értesítjük a tisztelt hoz-
zátartozókat, hogy a Rákóczifalvai temetőben az 1980. 
évben, illetve az előtte megváltott sírhelyek lejártak. 

Kérjük a hozzátartozókat, hogy 2006. december 31-
ig szíveskedjenek a lejárt sírhelyeket Rákóczifalva, Jókai 
Mór út 50. szám alatt megváltani. 

A megváltatlan sírokat a temető üzemeltetője (Rek-
viem 2003 Bt. 5000 Szolnok, Szellő út 17.) értékesíteni 
fogja.   

A Szolnoki Kistérség Többcélú Társulása sikeres pályá-
zatot nyújtott be a Szociális és Munkaügyi Minisztérium 
(korábban Foglalkoztatáspolitikai és Munkaügyi Minisztéri-
um) Közmunka Tanács által meghirdetett „A parlagfű elleni 
védekezést célzó, a hátrányos helyzetű, tartós munkanélküli 
lakosság foglalkoztatását, megélhetését szolgáló foglalkoz-
tatási program” közmunka pályázatára. A program kereté-
ben 12 település (Besenyszög, Csataszög, Hunyadfalva, 
Kőtelek, Nagykörű, Rákóczifalva, Szászberek, Szolnok, 
Tiszajenő, Tószeg, Újszász, Zagyvarékas) részvételével szer-
vezett közmunkán 94 fő aktív korú regisztrált munkanélküli 
foglalkoztatása valósul meg 2006. július 01-től szeptember 
30-ig, napi 8 óra időtartamban. Rákóczifalva Nagyközség 
Önkormányzata jelenleg tíz embert foglalkoztat, akik a köz-
ség kül-és belterületén végeznek parlagfűmentesítést, illetve 
a felmerülő igényeknek megfelelően közterületen látnak el 
egyéb közhasznú feladatokat, pl. utak, parkok gondozását, 
rendbetételét.

Közmunka pályázat
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Tóth Lajos polgármester meghívására négy napot töltött 
megyénkben Augusto Nugeira úr, aki a LEADER+ program-
mal kapcsolatban osztotta meg tapasztalatait a hazai partne-
rekkel. A portugál vendég megismerhette a Közép-Tiszai Tu-
rizmusfejlesztési Akciócsoport és a Tisza-tavi Programrégió 
Akciócsoport terveit, fejlesztéssel érintett területeit. Budapes-
ti városnézést követően elsőként Rákóczifalvára látogatott el 
a szakember, aki lovasfogattal járta be a községet. Megcso-
dálta a Macimúzeumot és Balázs Antal restaurátor műhelyét, 
valamint a Tisza-partot is megtekintette. A LEADER+ más 
érintett településein - Szajolban, Tiszapüspökiben, Kengye-
len és Abádszalókon is sok látnivaló és érdekes program vár-
ta a portugál látogatót, aki a turizmusfejlesztési elképzelések 
megvalósításához további szakmai segítségnyújtást ígért, 
közös projektek előkészítésében, menedzselésében.

Vendég Portugáliából GÁZÁRTÁMOGATÁS
A gázártámogatással kapcsolatban több kérdés merült 

fel a lakosság körében a Polgármesteri Hivatal felé. A 
teljes körű tájékoztatás érdekében reméljük, hogy ezzel 
az összefoglalóval minden kérdés megválaszolásra kerül 
majd.

Gázártámogatásra jogosult az a személy, aki 
- fogyatékossági támogatásban részesül a Magyar Ál-

lamkincstártól, vagy
- magasabb összegű családi pótlékban részesül, mert 

tartósan beteg vagy fogyatékkal élő,
- 3 vagy több gyermeket nevel a családjában,
- továbbá az egy főre jutó havi jövedelem nem éri el 

az 51600 Ft - ot családban élőnél, egyedülálló személy 
esetén a 77400 Ft - ot.

A feltételek együttes fennállása  estén a 
gázártámogatásra való jogosultságot a jegyző állapítja 
meg annak a hónapnak az első napjától, amikor a kérel-
met benyújtották 2006.december 31 - ig.

A jegyző értesíti a gázszolgáltatót a jogosultság meg-
állapításáról. A szolgáltató a támogatást abban az eset-
ben érvényesíti, ha a háztartásban az éves gázfogyasz-
tás meghaladja az 51000 MJ - t, de nem éri el a 170000 
MJ - t. A gázártámogatás a gázszolgáltató által kiállított 
számlán kerül jóváírásra.

Távhőtámogatásra jogosultak még a nyugdíjasok, 
nyugdíjszerű ellátásban részesülők is, azonban a közsé-
günkben távhőszolgáltatás nincs, így ezzel a lehetőséggel 
a rákóczifalviak nem tudnak élni.

A kérelemhez a következő iratokat kell csatolni:

- kitöltött igénylőlapot, melyet a hatósági bizonyít-
vánnyal együtt kaptak meg az érintettek, 

- hatósági bizonyítványt, ezt a Magyar Államkincstár, 
vagy a munkahely minden személynek megküldte, aki 
jogosult rá, mert fogyatékossági támogatásban részesül, 
tartósan beteg, vagy fogyatékkal élő és emiatt emelt ösz-
szegű családi pótlékban részesül. Aki az igazolást vala-
milyen oknál fogva nem kapta meg, az a Magyar Állam-
kincstár Szolnoki Kirendeltségén (5000 Szolnok, Liget 
út 6.) vagy a munkahelyén kérheti a kiállítását,

- előző havi jövedelemigazolást,
- előző havi gázszámlát.

A gázártámogatás iránti kérelmeket 2006. október 31 – 
ig lehet benyújtani a Polgármesteri Hivatalban Kupeczki 
Krisztina és Dérné Elekes Mónika ügyintézőknél.

A legszükségesebb nyári intézményi karbantartási és 
felújítási munkálatok elvégzését követően kezd hozzá a 
Falugondnokság Kft. a ravatalozó teljes körű felújításához, 
amelyhez a JNKSZM Területfejlesztési Tanács 3.960.000.- 
Ft támogatása és az önkormányzat 3.241.040.- Ft saját ereje 
biztosít fedezetet. A felújított ravatalozó átadására várható-
an a munkálatok befejezését követően 2006. október 30-ig 
kerül sor.

Ravatalozó felújítása

Elhárult minden akadály a kábeltévé megvalósításának 
útjából. A jogerős hatósági engedélyek birtokában rövidesen 
minden ingatlan tulajdonos értesítést kap az építő és üzemel-
tető társaságtól, amelyben részletesen ismertetik az általuk 
nyújtandó szolgáltatást és annak várható árait. A kivitelezést 
napokon belül megkezdik a előreláthatólag október 30-ig el-
készülő beruházáson.

Indulhat a kábeltévé kiépítés
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A Köztársasági Elnök úr 2006. október 1-jére tűzte ki 
az önkormányzati választásokat. Rákóczifalva nagyköz-
ségben polgármestert és 13 képviselőt választanak. 

A Helyi Választási Iroda 2006. augusztus 4-től működ-
teti a jelöltajánlás számítógépes rendszerét. 

Jelöltet, illetve megyei listát állítani 2006. szeptember 
8-án 16.00 óráig lehet. Jelöltet legkésőbb 2006. szeptem-
ber 8-án 16.00 óráig lehet bejelenteni az illetékes válasz-
tási bizottságnál. A választópolgár jelölési fajtánként csak 
egy jelöltet, illetőleg listát (megyei) ajánlhat.

 
Képviselőjelölt az lesz, akit a helyi választópolgárok 

legalább 1%-a jelöltnek ajánlott. Polgármesterjelölt az, 
akit Rákóczifalva település választópolgárainak legalább 
3%-a jelöltnek ajánlott. Rákóczifalva nagyközség válasz-
tóinak száma 2006. július 31-én 4625 fő. A megyei vá-
lasztókerületben listát állíthat az a jelölő szervezet, amely 
a választókerületben lévő települések választópolgárai-
nak legalább 0,3%-ának ajánlását összegyűjti. 

A jelöltnek, illetőleg a jelölő szervezetnek a be nem 
nyújtott ajánlószelvényeket 2006. szeptember 11-én 
16.00 óráig meg kell semmisíteni. Az erről készült jegy-
zőkönyvet 2006. szeptember 14-én 16.00 óráig kell átad-
ni a választási bizottságnak.

Nyilvántartást az illetékes választási iroda 2006. októ-
ber 1-jén megsemmisíti. 

Igazolást személyesen vagy meghatalmazott útján 
2006. szeptember 29-én 16.00 óráig, ajánlott levélben pe-
dig úgy lehet kérni, hogy az 2006. szeptember 26-ig meg-
érkezzen az illetékes helyi választási irodához. Igazolást 
legkésőbb 2006. szeptember 29-én lehet kiadni.

A módosított névjegyzék 2006. szeptember 29-én 
16.00 óráig tekinthető meg a polgármesteri hivatalban.

A választási bizottságok megbízott tagjait a választó-
kerületben jelöltet, illetőleg listát állító jelölő szervezet, 
illetőleg a független jelölt legkésőbb 2006. szeptember 
22-én 16.00 óráig jelentheti be. 

A választási kampány 2006. szeptember 29-én 24.00 
óráig tart. Kampányt folytatni 2006. szeptember 30-án 
0.00 órától, október 1-jén 19.00 óráig tilos. 

A plakátot az, aki elhelyezte, vagy akinek érdekében 
elhelyezték, 2006. október 31-ig köteles eltávolítani.

 
Helyi Választási Iroda

VÁLASZTÁSI INFORMÁCIÓK

A kötelező kéményseprő-ipari közszolgáltatást 
Rákóczifalva területén 2007. évben március, április, szep-
tember és október hónapokban végzi el a Fűtéstechnikai 
Kft. A szolgáltatás tényleges időpontjáról 8 nappal előbb 
értesítést adnak. A szolgáltató a lakosság segítő közreműkö-
dését kéri, hogy a kémények időszakos ellenőrzését, tisztítá-
sát, illetve műszaki felülvizsgálatát végre tudják hajtani.

Kéményseprés

A Falugondnokság Kft. teljes állománya gőzerővel dol-
gozott a nyáron. Az önkormányzat intézményeiben  felújítá-
si és karbantartási munkálatokat végeztek. Az óvodában új 
csoport szoba került kialakításra. 

Az általános iskolában az iskolai könyvtár költöztetése 
kapcsán új igazgatói és igazgató-helyettesi irodák kerültek 
kialakításra. Így egy épületbe került a tanári és az igazgatói 
blokk.

Felújítási, karbantartási munkálatok

Megvásárolható lakások

Még kaphatók lakások a Főtéri üzletház- és lakóépü-
letben. Az irányárként 190.000 Ft/m2 áron értékesíten-
dő lakásokhoz bárki hozzájuthat. A lakások vásárlásához 
bankkölcsön, de lízing konstrukció is igénybe vehető. Ter-
mészetesen készpénzes vásárlás is lehetséges. Érdeklődni a 
beruházó képviselőjénél Szokolai Ilonánál a 06-30/9-153-
986 telefonszámon, valamint a Polgármesteri Hivatalban 
Diószeginé Németh Andrea beruházási ügyintézőnél, a 889-
730-as telefonon lehet.

Kérjük a tisztelt lakosokat és ügyfeleinket, hogy az 
időtakarékosság és a hatékony ügyintézés érdekében a 
Polgármesteri Hivatal ügyintézőit, illetve munkatársa-
it az alábbi közvetlen telefonszámokon szíveskedjenek 
hívni:
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A Kétpói átrakóállomás és hulladékudvarok üzemelteté-
séről és jelenlegi helyzetéről, valamint az eszközbeszerzési 
tenderről tárgyaltak augusztus 18-án és 23-án a szolnoki Vá-
rosházán a konzorcium tagjai. Rákóczifalva képviseletében 
Tóth Lajos polgármester is részt vett az ügyvivői tanácsülé-
sen.

Konzorciumi ülés

Lakossági panaszbejelentésre Rákóczifalva Polgármeste-
ri Hivatala megkereste a Magyar Telekom Távközlési Nyil-
vánosan működő Részvénytársaságot, hogy a községben 
rádiótelefon vételi nehézségek tapasztalhatók. A vállalat azt 
a tájékoztatást adta, hogy műszaki méréseik szerint a telepü-
lésen és környezetében az ellátás igénybevételének alapve-
tő feltételei biztosítottak, az alig 2 kilométerre lévő állomás 
működésének köszönhetően. A telefonszolgáltatás, illetve a 
térerő javítása csak egy új, közel 30 millió Ft-os beruházással 
megvalósítható rádióállomás létesítésével lenne megoldható, 
melyre a közeljövőben nincs lehetősége a Telekom-nak. A 
társaság tájékoztatta a polgármesteri hivatalt, hogy a térerő 
probléma kiküszöbölése céljából Rákócziújfalu térségében 
megvizsgálják a rádióállomás építésének lehetőségét. Ha a 
beruházás megvalósul, Rákóczifalva déli részén javulni fog 
az ellátás minősége.

Vételi nehézségek

KÖTELEZŐ EBOLTÁS
A Földművelésügyi Minisztérium 41/1997.(V 28.) FM. rendelet 212.§-a alapján minden 3 hónaposnál idősebb ebet 

veszettség elleni védőoltásban kell részesíteni.
Rákóczifalva nagyközség területén 2006. évi SZERVEZETT, KÖTELEZŐ VESZETTSÉG elleni oltásra az alábbi 

időpontokban kutyájával megjelenni szíveskedjen:
Időpont     Helyszín    Állatorvos
Szeptember   4. hétfő  14-18 óráig  Sportpálya    dr. Konrád Ede
Szeptember   5. kedd  09-12 óráig  Sportpálya    dr. Vissi Ferenc
Szeptember   6. szerda  09-12 óráig  Mészáros iskola helye  (Rákóczi út 94.) dr. Konrád Ede
Szeptember 7. csütörtök 15-18 óráig  Mészáros iskola helye                dr. Vissi Ferenc
PÓTOLTÁS:
Szeptember 19. kedd  16-18 óráig Sportpálya
A veszettség elleni oltás költsége az oltás helyén fizetendő:  1.700.- Ft.
Oltáskor számozott bilétát kap a tulajdonos, amely az eb azonosítására is szolgálhat. 
A 81/2002. (IX.04.) FVM. rendelet értelmében 2003-tól kötelező az ebek féregtelenítése – védőoltás beadásának fel-

tétele  – kérem, hozzon magával 10 kg-onként 160.- Ft-ot – féreghajtó tablettára. 
Amennyiben már ebe nincs tulajdonában vagy új kutya került Önhöz, úgy kérem, ezt a Polgármesteri Hivatalban Nagy 

Jánosné asszonynál bejelenteni szíveskedjenek (56/889-724).
Az ebek veszettség elleni védőoltása kötelező, elmulasztása az eb elkobzását, valamint köz- és állategészségügyi 

veszélyeztetés miatt szabálysértési eljárást von maga után.
Felhívom a figyelmét, hogy a kutya külföldre történő szállításának szabályai megváltoztak.
A macskák védőoltása nem kötelező, de a fertőzések megelőzése érdekében ajánlott.

Rákóczifalva Nagyközség Önkormányzata sikeresen 
pályázott a Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Területfejlesz-
tési Ügynökség Kht-hez a februárban lehullott nagymeny-
nyiségű csapadék és hirtelen hóolvadás következtében ke-
letkezett belvízvédekezési munkálatok megtérítésére. Az 
Önkormányzati és Területfejlesztési Miniszter, valamint a 
Pénzügyminiszter döntése értelmében 1.066.400 Ft támoga-
tást biztosítanak a rákóczifalvi önkormányzat részére.

Vis maior támogatás

A Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Állategészségügyi 
és Élelmiszer Ellenőrző Állomás 2. sz. szolnoki Kerületi 
Főállatorvosi Hivatala 2006. július 26-án Rákóczifalva te-
rületét méhegészségügyi szempontból zárlat alá helyezte, 
mivel egy községi méhészetben fertőző betegséget állapí-
tottak meg a Debreceni Állategészségügyi Intézet vizsgálata 
alapján. A határozat szerint további intézkedésig a méhek 
vonatkozásában a méhállományok védelméről és a mézelő 
méhek egyes betegségeinek megelőzéséről és leküzdéséről 
szóló 70/2003. FVM rendeletben foglalt előírásokat kell be-
tartani.

Fertőző méhek
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Ö N KO R M Á N Y Z AT I  H Í R E K

A Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Területfejlesztési 
Tanácshoz benyújtott sikeres pályázatnak köszönhetően 
- 19.300.000,- Ft pályázati támogatással, 5.920.000,- Ft 
lakossági hozzájárulással és 5.030.000,- Ft önkormány-
zati hozzájárulással - aszfaltos út épül a Dózsa György 
utcán. A kivitelezés várható ideje 2006. július 15 - au-
gusztus 31. Ezt megelőzően az elavult víznyomó rendszert 
cserélte ki a Dózsa Gy. utca, Tisza Antal és Deák Ferenc 
közötti szakaszán a Víz- és Csatorna Művek Koncessziós Rt.

Útépítés

A közelmúltban elkezdődött a Rákóczi út részleges fel-
újítása. A Szent László király út és József Attila út közötti 
szakasz burkolat felújítási munkái  16 millió Ft összegből 
valósul meg. Az Önkormányzat sikeresen pályázott az Észak-
Alföldi Területfejlesztési Regionális Tanácshoz szilárd bur-
kolatú belterületi közutak burkolat felújítására, nyomvályú 
megszüntetésére. 8 millió Ft támogatási összeget nyert a Rá-
kóczi út felújítására, melyet 8 millió Ft-os önerővel egészít 
ki. (Ezt a pénzt nem lehet sáros utak felújítására, csak koráb-
ban szilárd burkolattal ellátott utak felújítására fordítani.)

A lakosság részéről felvetődött a kérdés: miért a Rákóczi 
utat újítják fel? 

A település közforgalmának kb. 80%-a a község e fő utcá-
ján zajlik. A Rákóczi út mint Rákóczifalva legforgalmasabb 
központi útja bonyolítja le a legmegterhelőbb forgalmat, a 
helyközi járatú autóbuszok közlekednek rajta, valamint ezen 
az úton közelíthetők meg leginkább a közintézmények is. Az 
úttest nap mint nap erős igénybevételnek van kitéve. 

Az útszakasz teljes aszfaltozása sajnos pénzügyi korlátok 
miatt nem lehetséges. Az út felújítása az elhasználódott és 
az erősen megrongálódott útfelületek felmarásával, foltsze-
rű újraaszfaltozásával és a két oldali nemesített útpadka ki-
építésével valósul meg, mely így is nagymértékben javítani 
fogja az út minőségét. 

Az önkormányzat tervei szerint tovább folytatja a község 
útjainak kiépítését, melyről többször adtunk átfogó tájékoz-
tatást. Az elmúlt években minden lehetőséget megragadva, 
az összes kiírt útépítési és felújítási pályázatra nyújtott be 
pályázatot az önkormányzat. 

Az önkormányzatnak az volt a szándéka, hogy a lehető 
legtöbb megvalósítandó feladatra pályázzon. Bármi, ami 
megvalósul, az a település élhetővé tételét, javát szolgálja. 
Ez a cél vezérelt minket, nem felejtve szem elől azt, hogy el-
sősorban a sáros, majd az útalapos utcákat kell rendbe tenni. 
Ez a mai önkormányzatnál nem szándék, hanem pénz kérdé-
se. Minden tőlünk telhetőt megtettünk és megteszünk azért, 
hogy az útépítési program – ami kész van – forráshoz jusson 
és belátható időn belül megvalósuljon. 

Miért éppen a Rákóczi út?

A kábelfektetési munkálatokat követően idén elkészül a 
már régen várt kerékpárút, mely nagyban megkönnyíti majd 
az ingázók napi közlekedését. 2006 szeptemberében pályá-
zatból valósul meg a 20.473.056,- Ft-os beruházás. Augusz-
tusban már folynak az építési munkálatok a Szolnok-Martfű 
kerékpárút, Szolnok-Rákóczifalva, Damjanich útig eső első 
szakaszán. Az Észak-Alföldi Regionális Területfejlesztési 
Tanácstól 15 millió Ft-ot nyert pályázat útján Rákóczifalva 
nagyközség a kivitelezési munkákra, az önkormányzat eh-
hez 5,2 millió Ft-tal járult hozzá.

Kerékpárút építés

Útfelújítás

Ez évben aszfaltos út felújítására beadott pályázaton is 
nyert Rákóczifalva Nagyközség Önkormányzata. Az Észak-
Alföldi Területfejlesztési Tanács döntése alapján a Rákóczi 
út Szent László Király út és József Attila út közötti sza-
kasza is felújításra kerül. Kijavításra kerülnek a kátyúk, ún. 
marásos technológiával. A javítást a Rákóczi úti Üzletház 
és lakások kivitelezésével összhangban tudják elkezdeni, 
mivel a társasházhoz még hiányzó közműbekötések további 
útfelbontásokkal járnak. A kivitelezés tervezett befejezése 
2006. szeptember 30.

A Rákóczi úton megkezdődtek a burkolat felújítási munká-
latok. Az útmarás és aszfaltozás ideje alatt félpályás útlezárásra 
kell számítani, ezért kérjük a lakosság fokozott figyelmét és tü-
relmét a közlekedés során.

A Rákóczi úti útépítésről elloptak négy közlekedési jelző-
táblát, veszélyeztetve ezzel a közlekedés biztonságát. Felhívjuk 
a tisztelt lakosok figyelmét, hogy a 30 km/h-s sebességkorlá-
tozást betartva és az útszűkületre ügyelve fokozottan óvatosan 
közlekedjenek az érintett útszakaszokon.  Az útfelújítási mun-
kálatok ideje alatt kérjük türelmüket és megértésüket!

Útlezárások a Rákóczi úton
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P O R T R É

Ebben a hónapban rendhagyó beszélgetésre kértem Tóth 
Lajos polgármester urat, ismerjük meg egy másik oldaláról 
is. Mint azt az olvasók tudják, előző számunkban megszólal-
tattam Czirmai Árpád  tiszteletes urat, és innen jött az ötlet, 
hogy bemutassam a polgármestert, mint magánembert, mint 
presbitert. A református hitközösség tagjai erről valószínűleg 
tudnak, azonban a lakosság többsége gyanítom nem igazán 
ismeri ezt.

Bevezetőként azért egy-két szót ejtenék arról, hogy mi is az 
a presbiter (nem tagadom – katolikus lévén – interneten néz-
tem utána): a presbitereket a gyülekezet választja az egyházi 
szabályzatban meghatározott időre. A presbitérium kötelessége 
felügyelni a gyülekezet hitelére, erkölcsi magaviseletére, gon-
dozni a gyülekezet anyagi és szellemi ügyeit. A presbiterek a 
lelkipásztor munkatársai, ezért azt minden munkájában hűsége-
sen támogatniuk kell. Elméjében a presbiter szüntelenül maga 
előtt tartja, hogy őt Isten nem uralkodni, hanem szolgálni hív-
ta………..

pbm – Indíttatás, talán a vallás gyakorlásánál ez a legfonto-
sabb kérdés. Kérlek beszélj erről nekünk!

TL. – Kezdjem azzal, hogy nem vagyok napi vallásgyakorló 
ember, de nem vagyok Isten tagadó sem. Anyai ágon nagyon 
vallásos református családból származom. Nagyapám két év-
tizeden keresztül, családi tradicióként – az ötvenes, hatvanas 
években a Hidasnémeti református Egyházközösség gondnoka, 
presbitériumának világi vezetője volt. A mai napig előttem van 
– amint Abaházy lelkész úr az úrvacsorára készülve, nagyapá-
mék házában szeletelte, készítette a kenyeret a szentség átadá-
sára. Milyen tisztelettel, alázattal és szakszerűséggel végezte 
azt el. Majd fényes tálcára helyezték, letakarták damaszt szal-
vétával és így vitték át a tőlünk 200 méterre lévő templomba. 
(Édesanyám csak templomkának hívta, nem azért mert kicsi 
volt, hanem mert így becézte, így szerette.)

Én hetedik osztályos voltam amikor konfirmáltam, ez 1968-
ban volt. 

Általános iskolás koromban – bevallom elsősorban édes-

anyám és nagyapám folyamatos unszolására  – rendszeres 
templomba járó voltam. Később, hogy elkerültem otthonról ez 
elmaradt. Hozzáteszem: azóta is bárhol járok a világban, az adott 
településen a templomokat mindig megnézem. Hitelesebben 
semmi nem beszél az adott helyről és korról mint a templom. 
Ezen felül az embernek néha szüksége van arra a csendre, arra a 
nyugalomra, meghittségre amit csak az isten háza tud nyújtani. 

pbm – A polgármesteri tevékenység elhivatottságot, igen sok 
munkát jelent, lelki teherrel jár. Hogyan tudod ezt összeegyez-
tetni egyházi teendőiddel. Hány fős a presbitérium, kik segítenek 
ebben a tevékenységben?

TL. – Ebben az évben kerültem be a presbitériumba. 
Rákóczifalván öt fős a református világi testület és két póttagja 
is van. Én csak egyszerű tag vagyok, így nem nekem segítenek, 
hanem én segítek, ha tudok. Egyébként nem jár nagy lekötött-
séggel. A református közösség ügyeit a lelkész úr és a presbi-
térium vezetője – Szabóné Ilonka szervezi. Mi alkalmanként 
összeülő testületként működünk.  

pbm – A község templomai eléggé rossz állapotban vannak, 
bár ez inkább a katolikus templomra vonatkozik. Valahol olvas-
tam, hogy a presbitériumnak többek közt feladata a lehetséges 
pályázatok figyelemmel kísérése, pályázatok írása. Ez hogyan
van nálunk?

TL. – Ismerjük templomaink állapotát. 2004-ben el is 
készítettünk egy komplett pályázati anyagot a teljes körű felújí-
tásukra. Be is adtuk, de forráshiány miatt elutasították. Jövőre 
újra be lehet nyújtani, reméljük több sikerrel. Ezekben az ügyek-
ben is teljesen harmonikusan együtt dolgozunk, dolgoztunk a 
lelkész, plébános urakkal, valamint az egyházi testületekkel. 

pbm – Egy főként katolikus településen nincs-e nehéz hely-
zetben egy református polgármester. Hogyan érzékeled ezt?

TL. – Mivel nem vagyok – mint ahogy már mondtam - val-
lását naponta gyakorló ember, alkalmanként ugyanúgy 
bemegyek a katolikus templomba is egy misére, mint ahogy 
eljárok istentiszteletre. Temetőbe szüleim, nagyszüleim, nagy-
bátyáim sírjánál, - mint mindenki más - csendesen én is elmon-
dok egy  Mi Atyánk-ot és a Hiszek egy-et. 

Azt gondolom erről nem ez a fő kérdés amit feltettél. Mind 
ahogy az sem, hogy ki milyen párt színeket képvisel. Ezek első-
sorban lelkiismereti kérdések, véleményem szerint mindkét do-
log a teljesen személyes ügyek kategóriájába tartozik. A lényeg 
tudunk-e – különösen közfunkcióban - hasznosan, tudatosan és 
hatékonyan dolgozni Rákóczifalva fejlődéséért, múltjának meg-
becsüléséért, jelenének minél jobban élhetővé tételéért, jövőjé-
nek megalapozásáért.   

Köszönöm a beszélgetést. Személy szerint – a beszélgetés-
ből – úgy érzem, a mottóul választott kijelentés nem idegen 
sem a polgármesteri, sem az egyházi hivatásodhoz, hitvallá-
sodhoz.        
                                                         pbm

„ORANDO et LABORANDO”
Imádkozzál és dolgozzál
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Török István aljegyzőként dolgozik a Polgármesteri Hiva-
talban. 2006. július 1.-jén a Köztisztviselők Napja alkalmából 
magas színvonalú szakmai munkája, lelkiismeretesen végzett 
köztisztviselői tevékenysége elismeréseként, oklevelet ka-
pott Tóth Lajos polgármester és Dr. Varga János jegyző úrtól. 
Elismerésre a hivatal dolgozói javasolják és szavazzák meg 
önmaguk közül azt a személyt, akit erre a legérdemesebbnek 
tartanak. Ilyen lehetőség eddig még nem volt a faluban, és 
azt gondolom, hogy ez motiválja a hivatal dolgozóit a jobb 
munkavégzésre.  

-Kérdezem Török István urat, mióta dolgozik a falunk-
ban?

Pályázat útján, hatósági ügyintézőként kerültem ide 2003. 
december 15.-én, majd a képviselő-testület a meghirdetett 
pályázat alapján 2004. május 1.-től kinevezett aljegyzővé. 

-Hogy érzi magát községünkben?
Köszönöm szépen, nagyon jól, éppen ezért hosszú távra 

tervezem az itt létem. Ezt megelőzően kis településen éltem, 
így közel áll hozzám és ismerem is a falusi élet minden egyes 
mozzanatát. 

-Az ezt megelőző időszakban mivel foglalkozott?
Korábban 10 évet dolgoztam az államigazgatás területén, 

de már az elején az önkormányzatok felé vonzódtam. Itt más a 
légkör, több lehetősége van az embernek saját elképzeléseit is 
beépíteni az igazgatási-szervezési munkába. Közben elvégez-
tem másoddiplomás tagozaton az Államigazgatási Főiskolát, 
mely után egyértelművé vált, hogy a jövendőbeli hivatásom 
önkormányzatnál lesz. A munkám mellett tudatosan kerese-
tem a lehetőséget, míg végül ráakadtam a Néplap hasábjain a 
hatósági ügyintéző pályázatra, Rákóczifalván. Azt mondtam, 
hogy ezt nekem címezték, mert  közel van a megyeszékhely, 
de mégis a szívemhez oly közel lévő falun. 

-Van-e családja, szülei testvérei?
Párkapcsolatban élek Rákóczifalván. Van egy húgom, ő 

férjnél van és most született meg a második gyermeke. Szü-
leim fizikai munkások, akik mindent megtettek, azért, hogy
tanuljak.  

-Amikor ide került a hivatalba, hogy fogadták kollegái? 
Számomra mindenki ismeretlen volt, hiszen előtte csak 

átutazóban jártam Rákóczifalván, de azt gondolom, hogy va-
lamennyi munkatársam gyorsan elfogadott és ez kölcsönös 
volt. Mint ahogy az itt lakók többsége közvetlen emberek lé-
vén rengeteget segítetettek a beilleszkedésben és hasznos 
tanácsokkal láttak el az élet más területére is.

-Azt tapasztaltam, hogy Ön egy halk szavú, nyugodt ember, 
hogy tud boldogulni a feladatokkal?

Mivel a mindennapok során  nagyon sok feszültség ér 
bennünket, az én elvem az, hogy nyugodtan, higgadtan el-
mondom a dolgozóknak a végrehajtandó feladatokat, és ha 
probléma merül fel, megbeszéljük és igyekszem segítséget 
nyújtani, szerintem így lehet az emberekből legjobb teljesít-
ményt kihozni.    

-Mi az aljegyző feladata?
Elsősorban a jegyző helyettesítése, a jegyzői munka segí-

tése, a jegyző által meghatározott feladatok ellátása. Hiszen a 
jogszabályokban meghatározott feladatkörök zökkenőmentes 
ellátására még kisebb méretű település esetében is szükség van 
aljegyzőre, mert ennyi hatáskört képtelenség egyedül gyako-
rolni. Ezen kívül összekötő kapocs vagyok a polgármester és 
a jegyző, illetve a dolgozók között. Foglalkozom más felada-
tokkal pl.: közoktatási ügyek, próbálom elsajátítani a gyakor-
latban az anyakönyvvezetői teendőket, mivel az elmúlt évben 
az ilyen irányú képesítésemet is megszereztem. A munkám 
többi részét a szervezési és jogi ügyek elemzése teszi ki.

-És mit csinál, amikor a faluban látom?
Többen megkeresnek különféle ügyes-bajos dolgaikkal, 

amit gyakran a helyszínen is ki kell vizsgálni. Ennek persze 
van egy jó oldala is, hogy személyesen megismerhetem az itt 
élők embereket, életkörülményeiket, nem csak a négy fal kö-
zött ülök. 

-Még egy utolsó kérdésem van: hogy fogadta az elismerést, 
örült-e neki?

Meglepődtem, mert erre nem számítottam, hogy munkatár-
saim pont engem javasolnak. Ezúton is szeretném megköszön-
ni kollégáimnak a bizalmat, amely arra ösztönöz, hogy még 
jobban tevékenykedjek és nem utolsó sorban megköszönöm 
az önkormányzat felső szintű vezetőinek, hogy létrehozták 
ezt díjat. Kívánom minden munkatársamnak, hogy jövőre a 
Köztisztviselők Napját megelőzően legyen nehéz helyzetben, 
amikor döntenie kell, hogy ki kapja meg ezt az elismerést. 

-Gratulálok Önnek a kitüntetéshez, és azt hiszem méltó 
helyre került. Kívánom, hogy minél több ember ismerje meg, 
és jól érezze magát a falunkban.   

Köszönöm a beszélgetést.
Jobbágyné

Kitüntetés a Polgármesteri Hivatalban

D Í J A Z O T T U N K
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Minden ember életében vannak számára igen fontos és 
emlékezetes dátumok, akár jó akár rossz emlékekhez köt-
hetően. 2006. július 8.-a egészen biztos vagyok benne, hogy 
Barhács Mihályné , Marika életének igen meghatározó dá-
tuma és  egész életében büszkén gondol vissza rá.

-Kedves Marika nagyon egyszerű a kérdésem , miért ?
-Ekkor vehettem át a Hagyomány Fesztivál keretében a 

Rákóczifalva Civil Társadalmáért díjat a Polgármester Úr-
tól. 

-Összefoglalnád röviden az indoklásban leírtakat ? 
A községi rendezvények szervezésében, lebonyolításá-

ban hosszú évek óta kifejtett aktív tevékenységért. A Rákó-
czi Néptánc Együttes létrehozásába, működtetésében vállalt 
szerepért. Több civil szervezet tagjaként a nagyközség éle-
tének , civil társadalmának egyik jelentős szervezőjeként 
kaptam ezt a díjat áll az indoklásban. A díj értékét számomra 
nagyban emeli, hogy a település lakói, és a civil szervezetek 
ajánlása alapján kaptam meg.

-Bátran kimerem jelenteni, hogy szinte alig van valaki a 
településen aki ne ismerne, de azért légy szíves mutatkozz be 
néhány mondatban.

-Tősgyökeres falvai vagyok még itt is születtem, két test-
vérem van, édesapám is a településen él. Első munkahelyem 
a termelőszövetkezet volt ahol 1969-től 1989- ig dolgoztam, 
majd a bölcsődébe kerültem, ahol jelenleg élelmezésveze-
tőként dolgozom. Férjem is idevalósi. Két gyermekünk van 
Krisztián, akit „megcsapott” a tánc szeretete és Marianna, 
aki jelenleg gyesen van. Két unoka boldog nagymamájának 
tudhatom magam.

-Csak egyetlen szót mondok néptánc – mesélj kérlek.
-Az úttörő mozgalom megszűnésekor  mi szülők  ösz-

szedugtuk a fejünket, hogy mivel lehetne a gyerekeket le-
foglalni, hogy ne csellengjenek. Ekkor jött az ötlet, hogy a 
népi hagyományokat kellene velük megismertetni, többek 

között a néptáncot. Lelkes segítőre találtam Novák Gyula 
személyében, akivel felkerestük Kovács József tanár urat 
a szandaszőlősi iskola táncpedagógusát és felkértük mint 
óraadót tanárnak. Kezdetben még a szülők adták össze a 
tanár úr tiszteletdíját, varrták a fellépő ruhákat, szállítot-
ták a gyerekeket a szereplések színhelyére. Első fellépésük 
Zagyvarékason volt, ahonnan második helyezéssel tértünk 
haza. Időben felismertük, hogy ha az együttes fejlődni sze-
retne tovább kell lépni. Így megalapítottuk a Rákóczi Nép-
tánc Együttest, melynek vezetője Hőnyiné Böbe tanár néni. 
A gyerekek szerepelnek a helyi rendezvényeken, évek óta 
rendszeresen fellépnek a budapesti Utazás és Turizmus Ki-
állításon, minden évben az ő táncukkal nyitják meg a Baross 
Gábor Alapítványi Bált, valamint külföldi meghívásoknak is 
eleget tettek már.

-Ha jól tudom tagja vagy a Kuruc Hagyományőrző Egye-
sületnek is.

-Igen. 2000-ben lettem tag, majd a vezetőség tagjává vá-
lasztottak. Rendszeresen részt veszek az egyesületi munka 
szervezésében. Szívesen főzök az összejöveteleken, leg-
utóbb Csongrádról a különdíjat sikerült elhozni. Az egyesü-
let élete szorosan összefonódik a néptáncosok életével is.

-Ha jól tudom tagja voltál a fiad középiskolájában a szü-
lői munkaközösségnek is.

-Igen. Az itteni munkámat a Baross Gábor Ezüst Emlék-
éremmel ismerték el. 

-Hobbid, kedvenc időtöltésed ?
-Az unokáim. Minden erőmet és időmet lekötik. Réka 

nagyon szeret táncolni és rendkívüli módon vonzódik a lo-
vakhoz és a lovagláshoz. Zolika még kicsi, neki inkább me-
sélni, verselni kell. Szeretek itthon a kertben tenni – venni 
kertészkedni is. 

-Kedves Marika köszönöm a beszélgetést !
 -Én is köszönöm a lehetőséget a bemutatkozásra és en-

gedjék meg az olvasók, hogy a lap hasábjain keresztül is 
megköszönjem ajánlásukat, javaslatukat a cím odaítélésére, 
köszönöm családomnak, férjemnek és gyermekeinknek a 
biztatást és támogatást, hogy erőt adtak a munkához, hittek 
benne, hogy amit teszek, teszünk az jó és eredménye lesz, 
egyben kérek minden civil szervezetet, hogy ne a vita, az 
egymásra mutogatás uralkodjon el, hanem összefogással, 
együtt dolgozással a közösség érdekében öregbítsék telepü-
lésünk jó hírét.

-Kívánom, hogy gondolataid megértésre találjanak és to-
vábbi jó munkát és kitartást az előtted álló feladatokhoz.                   

 Feketéné Molnár Zsuzsanna

Következő számunkban folytatjuk a kitüntetettek bemu-
tatását, Faragó László úrral és Füleki Béláné asszonnyal 
fogunk beszélgetni.

Szerkesztő

Tősgyökeres falvai vagyok...
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Bemutatjuk a 

Szolnoki Kistérség 
Többcélú Társulása 
Szociális és Gyer-
mekjóléti Alapszol-
gáltatási Központ 
igazgatóját.

2006. június 
1-óta a Szolnoki 
Kistérség Többcélú 
Társulása Szociális 
és Gyermekjóléti 
Alapszolgáltatási 
Központ igazgatója 
Lázárné Csendes 
Mónika.

- Tizenkét éve 
házasodtam össze 
férjemmel, azóta 

élünk boldog, kiegyensúlyozott családban 2 fiúgyerme-
künkkel együtt, Szolnok városban.

1999-óta dolgozom a gyermekvédelmi alapellátásban. 
Így módomban áll, és lehetőségem is van segíteni a bajba 
jutott gyerekeken és családokon.

A Szent István Egyetem Jászberényi Főiskolai karán 
szereztem meg a szociálpedagógus diplomámat.

Okleveles tereptanár vagyok, mely képesítést az 
NCSSZI Képzési Központban Salgótarjánban kaptam.

Az elmúlt években több fiatalt fogadtam a környező
főiskolákról, egyetemekről, akiknek átadhattam szakmai 
tudásomat és gyakorlati tapasztalataimat.

Gyermekjogi képviselő és gyermekvédelmi szakértő 
képesítésemet szintén Salgótarjánban az NCSSZI Köz-
pontban szereztem 2005-ben.

Legutolsó vizsgámat az ELTE Társadalomtudományi 
Karán tettem le, ahol sikeresen szakvizsgáztam gyermek-
jóléti alapellátásból és gyermekjóléti szakértő lettem.

A Szolnoki Kistérség Többcélú Társulása Szociális és 
Gyermekjóléti Alapszolgáltatási Központ igazgatói mun-
kakörére kiírt pályázatot 2006. februárjában megpályáz-
tam. Többszöri meghallgatás után a pályázatot megnyer-
tem és 2006. májusában kineveztek igazgatónak.

-Úgy hallottuk, hogy társadalmi elismerést is kaptál ed-
digi munkásságodért.

-Igen, nagyon büszke vagyok arra, hogy 2005. augusz-
tus 20-án Budapesten díszes ceremónia közepette lovaggá 
ütöttek. Ezen Nemzetőr Vitéz és Lovagrendi címet Jász-
Nagykun-Szolnok megyében első nőként én kaptam meg 
tiszteletbeli hadnagyi ranggal. A Lovagrend egyik fő célja 
az elesett, rászorult embereket segíteni, életüket tartalma-
sabbá tenni. A Lovagrend Magisztrátusa méltónak talált 
erre a címre.

-Milyen elképzeléseid vannak a jövőt illetően, mivel a 
Kistérségi Társulás kereteiben működő Szociális és Gyer-
mekjóléti Alapszolgáltatásnak nincsenek tapasztalati, hay-
gyományai?

-Az Alapszolgáltatási Központ, melynek szék-
helye Rákóczifalva, nyolc településen látja el feladatát. 
Rákóczifalva, Martfű, Nagykörü, Csataszög, Hunyadfalva, 
Újszász, Zagyvarékas. Az intézmény állami feladatként el-
látandó alaptevékenysége:

▪ szociális információs szolgáltatás
▪ családsegítés
▪ gyermekjóléti szolgáltatás
▪ közösségi ellátás
▪ támogató szolgáltatás
▪ jelzőrendszeres házi segítségnyújtás

A központ öt szakmai telephelyet hozott létre. A szol-
gálatok önállóan, egymással mellérendeltségi viszonyban 
lévő szervezeti egységben látják el a feladatokat.

-Bővebben kifejtenéd ezeknek a szolgáltatásoknak a lénye-
gét?

-A családsegítés, a szociális és mentálhigiénés problé-
mák, illetve egyéb krízishelyzet   miatt segítségre szoruló 
személyek, családok számára az ilyen helyzethez, vezető 
okok megelőzése, a krízishelyzet megszüntetése, valamint 
az életvezetési képesség megőrzése céljából nyújtott szol-
gáltatás.

A gyermekjóléti szolgáltatás célja, hogy hozzájáruljon a gyer-
mekek testi, érzelmi, erkölcsi fejlődéséhez, jólétének, a család-
ban történő nevelésének elősegítéséhez, a veszélyeztetettség 
megelőzéséhez, a kialakult veszélyeztetettség megszünte-
téséhez, valamint a gyermek családjából történő kiemelé-
sének megelőzéséhez.

A szociális információs szolgáltatás célja, hogy a szo-
ciális igazgatásról és szociális ellátásokról szóló, többször 
módosított 1993. évi III. törvényben meghatározott, illetve 
egyéb, a szociális biztonság megteremtéséhez kapcsolódó 
ellátásokat és szolgáltatásokat igénylők megfelelő tájé-
koztatást kapjanak az ellátások hozzáférhetőségével és az 
igénybevételükre vonatkozó szabályokkal kapcsolatban.

A közösségi ellátások célja a pszichiátriai, vagy a szen-
vedélybetegek  lakókörnyezetében történő gondozása, to-
vábbá gyógyulásuk és rehabilitációjuk elősegítése.

A támogató szolgáltatás célja a fogyatékos személyek 
lakókörnyezetében  történő ellátása, elsősorban a lakáson 
kívüli közszolgáltatások  elérésének segítése, valamint 
életvitelük önállóságának megőrzése mellett a lakáson be-
lüli speciális segítségnyújtás biztosítása révén.

A jelzőrendszeres házi  segítségnyújtás a saját otthonuk-
ban élő, egészség állapotuk és szociális helyzetük miatt 
rászoruló, a segélyhívó készülék megfelelő használatára 
képes   időskorú  vagy  fogyatékos   személyek,    illetve 
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pszichiátriai betegek részére az önálló életvitel fenntartása 
mellett felmerülő krízishelyzetek elhárítása céljából nyújtott 
ellátás.

-Hogyan lehet ezeket a szolgáltatásokat igénybe venni?
-A szociális igazgatásról és szociális ellátásokról szóló, 

többször módosított 1993. évi III. törvényben, valamint a 
gyermekek védelméről és a gyámügyi igazgatásról szóló, 
többször módosított 1997. évi XXXI. törvényben foglaltak 
értelmében a kistérséget alkotó települési önkormányzat-
ok közigazgatási területén élők az előbbiekben felsorolt 
szociális szolgáltatásokat önként, térítésmentesen vehetik 
igénybe.

A Támogató Szolgálat szolgáltatásaiért, jövedelemtől 
függő díjtáblázatunk van, ahol az alacsonyabb jövedelmű-
ek itt is térítésmentesen vehetik igénybe a speciális segít-
ségnyújtást.

A Támogató Szolgálat működéséről információs ismer-
tető anyagot készítettünk – benne a Támogató Szolgálat 
díjszabása és a szolgálat részletes bemutatása – amit az in-
tézményeken keresztül eljuttattunk alakossághoz. 

Terveim szerint szeptembertől minden térségi település-
re el fog jutni az utazó pszichológus és gyógypedagógus. 
A lakosok segítséget kérhetnek a szakemberektől, ha gyer-
meküknek viselkedési, vagy tanulási problémái vannak, 
vagy egyszerűen, a kamasz nincs kibékülve önmagával és 
a világgal.

A gyermekjóléti szolgálatban ősztől szabadidős progra-
mok lesznek.  

-Egy új intézménynél mindig vannak kezdeti nehézségek, 
nálatok voltak-e?

-Természetesen, ahogy a mondás tartja, minden kezdet 
nehéz. Új intézmény lévén ez minket sem kerülhetett el. A 
tárgyi és személyi feltételek megfelelő kialakítása, létreho-
zása az első két hónapban sok munkát adott.

-Hány emberrel dolgozol együtt?
-A térségben közel 40 munkatárssal dolgozom együtt.
-Végezetül mi az, ami az életedben a munkádban a leg-

fontosabbnak tartasz, milyen vezető szeretnél lenni?
-A vezető legfontosabb feladata, célt tűzzön ki az intéz-

ménynek és végrehajtsa azt,
tudásának maximális felhasználásával. Megjelölni az 

irányt, eszközöket adni a haladáshoz és eljutni a célig. 
Az embereknek meg kell adni a lehetőséget, hogy fel-
emelkedjenek, hogy kitörjenek abból a sorsból amiben 
élnek. Munkatársaimmal együtt azon kell fáradoznunk, 
hogy kiszabadítsuk az embereket, családokat a remény-
telenség világából és visszaadjuk nekik azt a lehetőséget, 
hogy tudjanak boldogok és sikeresek lenni ebben a nem 
könnyű világban. 

-Köszönöm a beszélgetést, sok sikert kívánok neked és 
munkatársaidnak!

Fekete Ferenc

G A S Z T R O N Ó M I A

Zöldségek a nyári asztalon

Talán színe, talán formája miatt idegenkedünk a pad-
lizsántól és valljuk be első próbálkozásaink az elkészítésével 
nem nagy sikerrel jártak. Keserű, zsírban vagy olajban 
tocsogó valami lett belőle. A hagyomány szerint a padlizsánt 
műanyag vagy fa késsel kell meghámozni, felhasználás előtt 
bő félórával megsózzuk, majd a keletkező nedvességét 
folyóvízzel lemossuk szalvétával szárazra töröljük. Van 
olyan elkészítési módja is, ahol nem kell meghámozni. Fon-
tos, hogy jó minőségű, közepes nagyságú „törökparadicso-
mot „ válasszunk alapanyagul.

Török padlizsán:  Személyenként egy padlizsánt számol-
junk, valamint 10 dkg darált húst, két evőkanál párolt rizst. 
A padlizsánokat alaposan mossuk meg, töröljük szárazra és 
hosszába vágjuk ketté. Közepüket kaparjuk ki úgy, hogy kb. 
1 cm maradjon a húsából. Pároljunk meg egy fej apróra vá-
gott vöröshagymát, a darált húst, néhány szem apróra vágott 
paradicsomot, 3 gerezd összezúzott fokhagymát és a kivájt 
padlizsánbelsőt. Keverjük hozzá a már kész párolt rizst, ízlés 
szerint sózzuk, borsozzuk és köménymaggal ízesítsük. A rizs 
főzővizével forrázzuk le a padlizsánbölcsőket, csepegtessük 
le, majd a töltelékkel töltsük meg. Kivajazott tűzállótálba, 
vagy tepsibe helyezzük és tetejüket meglocsoljuk tojás és 
tejföl keverékével. Fél órát sütjük, majd a tetejét megszórjuk 
reszelt sajttal és oregánóval. Pár percre még visszatoljuk a 
sütőbe. 
Friss puha kenyérrel és finom mediterrán borral tálaljuk.

A következő zöldséges étel nemcsak nagyon finom, ha-
nem rendkívül mutatós is, így a háziasszony a vendégeit a 
finom falatok mellett el is kápráztathatja.

Sült karfiolkorona:
 30 dkg darált húst, egy fej apróra vágott vöröshagymát, 

2 kávéskanál pirospaprikát, néhágy gerezd összezúzott fok-
hagymát, ízlés szerint sót, borsot, köménymagot, apróra vá-
gott petrezselyem zöldet, 1 tojást, 3 evőkanál zsemlemorzsát 
és 15 dkg párolt rizst összedolgozunk. Olajjal kikent tűzál-
lótál közepére cipó alakúra formázzuk.  Egy karfiolt rózsáira
szedünk, alaposan megmossuk, a víztől lecsepegtetjük és a 
húscipóba szurkáljuk. Akkor lesz igazán szép és mutatós, ha 
az eredeti karfiolfejre emlékeztet. Pirospaprikával enyhén
megszórjuk és sütőben puhára sütjük. Ha kész tetejét reszelt 
sajttal megszórjuk és még visszatoljuk a sajt megpirulásáig. 
Önálló ételként tálaljuk, de kínálhatunk mellé vajon párolt 
zöldségeket is.     

 Jó étvágyat kívánok!                           Feketéné Zsuzsa
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2003-ban, 14 és fél évesen semmit nem tudtam az ama-
tőr filmezés rejtelmeiről, miértjeiről. Egy nap azonban egy
barátom és testvére előállt azzal az ötlettel, hogy készítsünk 
filmet. Belementem és nem bántam meg. 2003 nyara a for-
gatással hipp-hopp el is telt, ugyanis ekkor forgattuk a Vad 
Nyugalom című filmünket, amely egy western-paródia. Ek-
kor ütötte fel az a probléma a fejét, amire eddig nem is gon-
doltunk – a stábnak még nincs neve. Rövid tanakodás után 
azonban ezzel a problémával megbirkóztunk, így a stáb neve 
Falcon Pictures lett. Negyedik éves fennállása óta a stáb 12 
főre népesedett. Azóta több hosszabb-rövidebb filmünk
készült, sok kisfilmmel.

A nagyobb filmek közül meg kell említenem a Szandai
Balhé Trilógiát, a Késésben-t, illetve az Autó tolvajokat. Rö-
vidfilmjeink pedig a következők: Mama I, Mama II – Papa
és Yoda tanítványai.

Ezen filmek közül is ki kell emelnem ötöt, hiszen be lettek
mutatva a nagyközönség előtt is Rákóczifalván, a Varsány 
Közösségi Házban.

Az első premierünkre 2006. január 22-én vasárnap 15 
órai kezdettel került sor, melyen a Szandai Balhé Trilógia 
került levetítésre.

Minthogy tapasztalat híján voltunk a premier-rendezése-
ket illetően, nehéz dolgunk volt, miként is nézzen ki az egész. 
Reggel óta dolgoztunk a nézőtéren, a közönség üdvözlésén 
és persze a díszleten. Csakhamar elkészültünk mindennel, 
jöhetett hát a vetítés, amely után a taps sem maradt el. 

Második filmpremierünk ugyancsak a rákóczifalvai
Varsány Közösségi Házban volt. Mint kiderült, itt is izgult 
mindenki, sebtében gyakoroltunk, pakoltunk – bár előze-
tes tapasztalatunk már volt. Gyakorolni kellett, hiszen egy 
show-műsorral készültünk, amit jól be kellett tanulni, 
köszöntés is írni kellett. Minden, a show-ban szereplő tag 
megkapta a saját kis példányát, hogy lássa, ki,ki után és mit 
is mond.

2006. július 2-án el is érkezett a premier napja. Levetített 
filmjeink a Késésben illetve az Autó tolvajok voltak, továb-
bá a már fent említett rövidfilmjeink. Ízelítőként levetítésre
került egy beharangozó előzetes is, mely a hamarosan 
készülő filmünket, a Jurachick Parkot volt hivatott bemu-
tatni. 

Ezen a premierünkön is már reggel 8-kor a helyszínen 
tevékenykedtünk, viszont emiatt mindenki kénytelen volt 
korán kelni. Nos kezdetét vette a munka. Megint. A renge-
teg széket szétpakoltuk a megfelelő helyekre, közben több 
főpróbát tartottunk a show-műsor miatt. Amikor minden készen 
állt, már csak a nézők hiányoztak, s csakhamar ők is megérkez-
tek.

Én, aki a rendőrfőnököt játszottam, azt a feladatot kap-
tam, hogy bújjak el a színfal mögé. Így is tettem, akkor a 
nézőtéren 20-30 embernél nem ülhetett több. 15 órakor, ami-
kor elkezdődött a műsor, és jöttem én, akkor szembesültem 
a valósággal. Szerepem szerint hirtelen előbukkanva kellett 
„rendre intenem” a közönséget. Amikor kiléptem a színpad-
ra, nagyon nagyot néztem, hisz mondhatni teltház volt. A 
nézőtéren lehetett „100” ember is, hirtelen a szédülés fogott 
el. Végül is szerencsére a szövegemet nem felejtettem el, 
rendben elmondta mindenki azt, amit kellett, megtörtént a 
pattogatott kukorica osztása is, ugyanis próbáltunk még job-
ban gondoskodni a mozi-hangulatról. A filmek rendben le is
mentek, újból kitört a tapsvihar. Többen odajöttek hozzánk, 
szervezőkhöz, szereplőkhöz, hogy milyen is volt a forgatás, 
illetve a premier szervezése, és nem utolsó sorban a szerep-
lés.

A vetítés végeztével mindenkinek lehetősége nyílt egy 
kis üdítő fogyasztására is, mellyel éltek is. A nap végére 
mindenki rendesen el is fáradt, majd másnap közösen pró-
báltuk kicsit kielemezni a dolgokat, hogy szerintünk hogy is 
sikerült a premier.

Összefoglalva, jómagam és a stáb többi tagja meg lehetett 
elégedve, sok helyről pozitív visszajelzést kaptunk, és jól is 
éreztük magunkat, hiszen a hangulat is jó volt. 

Kedves Olvasó!
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Hosszú évek hagyományaként ezen a nyáron is szer-
veztünk néptáncos

szaktábort a művészeti iskola néptánc szakára járó ta-
nulóinknak.

Alsóbb évfolyamos táncosaink Zánkán tanultak mold-
vai táncokat és dalokat július 3-tól 9-ig.

A tánc- és ének mellett természetesen minden nap fü-
rödtünk a Balatonban.

Hajóval átmentünk Tihanyba: megnéztük az apátságot 
és a néprajzi múzeumot. Badacsonyban is jártunk. Ez 
utóbbi nem mindennapi élménye volt a bérelt terepjáró-
kon megtett túra: föl a hegy tetejére, majd a gyönyörű 
panoráma megtekintése után vissza.

Köszönöm Vas Béla és Györe Ágnes, valamint Ratkai 
Jánosné, Simonné Török Tímea, Hegedűsné Tóth Judit 
és Hőnyi László munkáját, mellyel segítették a tábor si-
keres lebonyolítását.

T Á B O R O Z T U N K  I.

ISKOLAI HÍREK
 2006. augusztus 22-én 11 órakor javítóvizsga.
2006. szeptember 1-jén 8 órakor a 2006/2007. tanév 

tanévnyitó ünnepélye, ezt követően két osztályfőnöki 
órát tartunk. 

Erre a napra reggelit hozzanak a tanulók.
Szeptember 1-jén minden tanuló megkapja a tan-

könyvét.
Étkezés, egésznapos ellátás, órarend szerinti tanítás 

szeptember 4-től kezdődik.

T Á B O R O Z T U N K  II.
Idősebb táncosaink a már jól ismert Zemplén megyei 

Tállyán „verték fel” táborukat, július 21 és 28 közt. A Rá-
baköz táncanyagával ismerkedtek, Kovács József szakmai 
irányításával.

Természetesen ez a hét sem csak a munkáról szólt: Sáros-
patakon megnéztük az Oroszországtól nemrég visszakapott 
könyveket, Sátoraljaújhely mellett libegőztünk, Borsiban 
II. Rákóczi Ferenc születésének helyszínén koszorúztunk, 
tisztelegtünk emléke előtt a Kassai Szt. Erzsébet Székes-
egyház kriptájában is. Felmásztunk a dóm harangtornyába; 
megnéztük a „Rodostói házat”, amely Rákóczi Ferenc tö-
rökországi házának pontos mása. 

Jártunk még Füzérradványon a Károlyi kastélyban, Fü-
zéren a várban és erdei vasúttal Pálházától Rostallóig dö-
cögtünk.

Köszönet a tállyai „Bagolyvár” tulajdonosának: Sidlovics 
Gábornak és feleségének, Marikának a szíves vendéglátás-
ért.

A két tábort - a szülők anyagi hozzájárulásán kívül - ki-
emelten támogatta Rákóczifalva Nagyközség Önkormány-
zatának Képviselő-testülete, melyet minden résztvevő nevé-
ben ezúton szeretnék megköszönni.

 Hőnyiné Nagy Erzsébet táborvezető
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Egy könyv alcímét választottam könyvajánló rovatnak. 
Ugyanis  néhány könyvet ajánlok mindazoknak a szülőknek, 
akiknek gyermeke  első osztályos lett. Hiszen ilyenkor sok kér-
dés,  probléma jelentkezik az  iskola megkezdésekor.  Az első év 
sikerei és kudarcai alapvető fontossággal bírnak. Évekre megha-
tározzák a gyermek iskolához, tanuláshoz való viszonyát.

E kötetek segítenek áthidalni a kezdeti nehézségeket, ötle-
teket adnak ahhoz, hogy a tanulás a kis elsős számára élmény 
legyen és megtapasztalja a tudás csodálatos érzését.

Forgács Zsóka: Irány a suli!
Játékos készségfejlesztő feladatok gyermekeknek. 
Tanácsok, javaslatok szülőknek a zökkenőmentes is-

kolakezdésért. 
Az első nehézségeken átsegítő hasznos tanácsok.
 Mi mindent kell tudni egy leendő első osztályosnak.
Deákné B. Katalin: Minden kezdet nehéz
Rövid tartalomjegyzék:
Az iskolaérettség
Tanítási módszerek, programok
Tanulási nehézségek és orvoslásuk

Volt egyszer egy nagyon rossz természettel megáldott 
fiú. Az apja adott neki egy zsák szöget, és azt mondta neki,
verjen be egyet a kert kerítésébe minden alkalommal, mikor 
elveszti a türelmét, és összeveszik valakivel, vagy valami 
rosszat mond valakiről. Az első nap 37 szöget vert be a kerí-
tésbe. A következő hetekben megtanult uralkodni az indula-
tain, és a bevert szögek száma napról napra csökkent. Rájött 
arra, hogy sokkal egyszerűbb volt uralkodni az indulatain, 
mint beverni a szögeket a kerítésbe.

Végre elérkezett az a nap is, mikor a fiúnak egy szöget
sem kellett beverni a kerítésbe. Ekkor odament az apjához, 
és elújságolta neki, hogy aznap egy árva szöget sem vert be 
a kerítésbe. Az apja azt mondta neki, húzzon ki egy szöget 
minden egyes nap, mikor nem vesztette el a türelmét, és nem 
veszekedett senkivel sem, vagy meg tudta állni, hogy rosszat 
mondjon valakiről. Teltek a napok, s a fiú végre azt mondhat-

Az iskolakezdés problémái

A kerítés

A szülő és az iskola viszonya
Viselkedési problémák és kezelésük
Simonné Zachár Anna: Iskolába készülök
A kiadvány azoknak a szülőknek, nevelőknek szól, akik tu-

datosan részt kívánnak vállalni abban, hogy minél természete-
sebbé váljon a gyermek számára az iskolakezdés.

Donkóné Balogh Erzsébet-Donkó László: Elsős lett a gyer-
mekem

Szülőknek készült a könyv azért, hogy csemetéjük köny-
nyebben, örömet lelve tudjon eligazodni az olvasás és az írás 
rejtelmeiben. Némi pedagógiai jártasságot nyújt jó tanácsaikon 
keresztül, egyrészt a tananyag megértéséhez, másrészt az olva-
sás, írás megtanulásához, gyakorlásához.

Vekerdy Tamás: Az iskoláskor
A szerző könyve oldja a szorongást és az aggodalmat. Oko-

san és szeretettel ír az iskolai gondokról, az együtt tanulástól a 
büntetés és jutalmazás dilemmájáig.

Kedves Szülő!
Az ajánlott könyveket keresse a könyvtárban!  

   Hellenpach Rozália

ta az apjának, hogy kihúzta az összes szöget a kerítésből. Az 
apa ekkor odavitte a fiát a kerítéshez, és ezt mondta neki:

„Fiam, szépen viselkedtél, büszke vagyok rád, hogy így 
megváltoztál.

Állj meg egy pillanatra, nézd csak, mennyi lyuk van a 
kerítésben. Ez a kerítés soha többé nem lesz már olyan, mint 
régen volt. Ha veszekszel valakivel, vagy rosszat mondasz 
valakiről, megsebzed őt. Egy ugyanolyan sebet hagysz az ő 
lelkében, mint ezek a lyukak itt. Hátba szúrhatsz egy embert, 
majd kihúzhatod a kést a hátából, a seb örökre ott marad.  
Akárhány alkalommal is kérsz bocsánatot, a seb talán örökre 
ott marad. A szóbeli, sértés  ugyanakkora fájdalmat okozhat, 
mint a testi.

Nagyon nehéz meg nem történtté tenni meggondolatlan-
ságból elkövetett dolgainkat. A kiengesztelés és a megbos-
csátás titka lehet az, ami segíthet a lyukak eltüntetésében.

FELHÍVÁS
denki a teherbírásának megfelelően választja meg) magával, amit fel 
tud ajánlani a fal építéséhez. 

Egy KŐKÓDEX 
(egy méltó kötésű könyv) őrizné, hogy ki hozott és honnan. 
Természetesen ebből nem hagynánk ki az ide látogató rokonokat, 

ismerősöket, turistákat sem. Szívesen vesszük tőlük is az adományt, 
hadd hírelje ez a fal, hogy kik jártak nálunk és kiket érdekel a tele-
pülés.

Hová?
A köveket a Macimúzeum munkatársai gyűjtik össze és jegyezte-

tik be a felajánlóval a kódexbe.

Az ásványkiállítás kapcsán jött az ötlet – Balázs Antaltól –, hogy 
kezdjünk hozzá egy új rákóczifalvi látványosság létrehozásához. 
Mégpedig 

HOZZON MINDRNKI EGY KÖVET
onnan, ahol éppen jár, legyen az a Mátra, Tátra, Tunézia, Badas-

csony, vagy akár a Monte Blanc. Teljesen mindegy, csak hozzon.
Miért?
Azért, hogy építsünk egy rákóczifalvi „nagyfalat”, ami sok-sok év 

után talán turisztikai látványosság is lehet. 
Kérésünk, aki valahol jár a világban (persze a magyar tájakat is 

beleértve) hozzon az   arra a  tájra jellemző követ     (méretét    min-
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Ballagtak büszkeségeink
A II. Rákóczi Fe-

renc Általános Is-
kola és Alapfokú 
Művészetoktatási In-
tézmény idén is egy 
kiváló eredményeket 
felmutató évfolyamot 
ballagtathatott el. Eb-
ben az évben az „Év 
diákja” címet Kövér 
Nikolett kapta meg, 
emellett két diák is 
díjazott volt, Meny-
hárt Imre, aki az év 
sportolója lett, illetve 
Tóth Kitti, aki egy 
újonnan alapított díj 
elismertje lett. Célom 
az lett volna, hogy a 3 
kitüntettet egyszerre 
szólítsam meg, de a 

vakáció miatt, csak Kittivel tudtam beszélgetni. Az elmúlt 
8 évet közösen elevenítettük fel.

- Mesélj egy picit a kezdetekről! Mikor kezdted az iskolai 
tanulmányaidat?

- Az általános iskolát 1998-ban kezdtem itt Rákóczifalván. 
Elég nagy létszámú évfolyamunk volt, így 3 osztály indul-
hatott, melyekben az átlag 22-23 fő mindig megvolt. A mi 
évfolyamunk volt (egyelőre) az utolsó, melyben 3 osztály 
is volt.

- Hogyan indultál el a versenyzés útján? Melyek voltak 
az első eredményeid? 

- A már hagyományos évfolyamonként megrendezett 
szavaló és matematika versenyeken 2-3. osztályos korom 
óta részt vettem, melyeken mindig jobb és jobb eredményt 
értem el. Minden évben részt vettem ezeken, egészen 8-ig, 
hetedikben már fizika versenyen is indultam, 3. lettem. A
legelső kiemelkedő eredményemet a szolnoki Mátyás Ki-
rály Általános Iskola „Mátyás tudósai” megyei szavalóver-
senyen értem el, itt is 3. lettem.

- Ezek után nyugodtan mondhatjuk, hogy az évfolyam 
kiemelkedő alakja voltál. További versenyeredmények tá-
masztják alá. Pontosan melyek is ezek?

- Az iskolának számos kapcsolata van II. Rákóczi Ferenc 
lévén. Vizsolyban évek óta versenyeket rendeznek, ugyan-
úgy, mint itthon, azokat az iskolákat meghívva, akik olyan 
településen működnek, amihez valamilyen formában kötő-
dik a fejedelem. Így én négyszer mentem el Vizsolyba, ahol 
háromszor csoportos bibliaversenyen szép eredményt ér-
tünk el, idén pedig versíró versenyen lettem első. Az ugyan-
ilyen rendezésű itthoni versenyeken pedig kétszer indultam 

a „Ki s történészek versenyén”, ahol mindkét alkalommal 
különdíjas lettem.

- Büszkélkedhetsz egy olyan eredménnyel is, amellyel nem 
sokan tehetik ugyanezt a megyénkben…

- A 2003-2004-es tanév végén a Jász-Nagykun-Szolnok 
megyei Közoktatási Közalapítvány ösztöndíjasa lettem, így 
jutalmul az ezt követő tanévben havi 5000Ft-ot kaptam 10 
hónapon keresztül. 

- Idén egy újabb díjat vehettél át a tanévzárón, olyat, mey-
lyet előtted még senki.

- Igen, ezt a díjat idén adták át először. A rákóczifalvai 
Idősek Klubja hozta létre és ajánlotta fel, mégpedig a balla-
gó évfolyam legkiemelkedőbb tanulójának. Így kaphattam 
meg én először.

- Általános iskolai tanulmányaidat befejezve, jön a nagy 
kérdés: hogyan és hova tovább?

- A Tiszaparti Gimnázium és Humán Szakközépiskola 
társadalomtudomány szakán tanulok tovább, de hogy a jö-
vőben humán vagy reál irányban fogok továbbtanulni, azt 
még én sem tudom.

- Eredményeidhez gratulálunk, és kívánjuk, hogy ered-
ményeidet  ugyanígy folytasd a jövőben is!

(Kövér Nikolettet és Menyhárt Imrét a következő számban 
mutatjuk be.)

Hably Dóra

Külön öröm szerkesztőségünk számára, hogy Kittit 
bemutathattuk, mint kitüntetettet, hiszen ő a maga csen-
dességével már mintegy 3 éve tevékenykedik a lap létreho-
zásában. Kedves riportjaival, ifjúságot érintő téma feldol-
gozásaival segíti munkánkat.

Szeretettel gratulálunk a díjhoz.
pbm
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Majdhogynem napra pontosan egy éve adtak koncertet 
utoljára a ”rockzene rákóczifalvai fenegyerekei”, ami nagyon 
botrányos körülmények között ért véget. Egy tagcserét kö-
vetően (a jelenlegi felállás: Engel Róbert-szólógitár, ének; 
Farkas ”Egon” András-ének, gitár; Szucsik Zoltán-basszus-
gitár; Jánosi János-dob) egy hosszú, gyakorlással eltöltött 
idő után léptek színpadra újra. Nagy várakozás előzte meg 
fellépésüket, hiszen senki sem tudta, mire számítson a ban-
dával kapcsolatban.

Az összkép pozitív volt: feszesen, pontosan játszottak, 
olyan érzéssel adták elő a dalokat, hogy a közönség ámu-
latba esett. Talán ennek tudható be, hogy eleinte nem to-
longtak a táncparketten, pedig a repertoárra nem lehetett 
panasz: Pocsolyába léptem, Nyolc óra munka, Bye-bye 
Johnny, Moonlight Shadows, hogy név szerint említsek pá-
rat, előadók szerint játszottak Hobo, Bikini, Deák-Bill, R. 
E. M., AC/DC, Metallica, Motörhead, Megadeth nótákat, 
sőt, egy saját szerzeményt is prezentáltak, a Nádas Blues 
címűt. Erre már azért a közönség is rámozdult.

Két dalt mindenképpen ki kell emelnem, amivel vég-
képp meggyőztek: Jimmy Hendrix Foxy Lady és Hey Joe 
című szerzeményei. Zseniális módon oldották meg e két 
dal előadását, le a kalappal.

Jó volt a hangzás, bár a ritmusgitárt néha keresni kellett 
a többi hangszer között. Az éneknél is van még mit javí-
tani: Egonnak jó kis rock torka van, de jobban ki kell en-
gednie a hangját. A kétgitáros daloknál gyakran csak Robi 
játszott, amit nem értek, ez kissé üressé tette a dalokat a 
szólók alatt. A két gitár adta lehetőségeket érdemes maxi-
málisan kihasználni.

Mindezen hiányosságok fényében is azt mondom, hogy 
jó buli volt, így tovább fiúk. Mi csak nyertünk ezen az es-
tén, jó kis rakkenról muzsikával a fülünkben térhettünk 
haza.

Aki lemaradt erről az élményről, pótolhatja szeptember 
30-án, akkor a szolnoki-debreceni-örményesi VISSZA ze-
nekarral koncerteznek közösen.

Addig is: ROCK ’N’ ROLL!!!
Mondi

„Talán csak a foci lép fel időnként a katalizátor szerepében, 
aminek segítségével felszínre törhet a mélyen rejtező emberi,…” 
Jurij Andruhovics

Elmúlt, véget ért. Kinek diadallal, kinek dicstelenül. Rekor-
dokkal, negatív csúcsokkal, szenzációkkal, botrányokkal. Tö-
mören, sarkítva ez volt a foci vb 2006-ban.

A Közösségi Ház előtt felállítottunk egy kivetítőt, és nyom-
tuk a vébét. Néha szakadt, máskor a szél tombolt, de csak meg-
tudtuk, ki nyerte a bajnokságot.

A kezdeti nehézségek ellenére (első nap például a lelkesedés 
legyőzte a tudatot, vagy a későbbiekben a technika ördöge ült 
le közénk) csak beindult a közvetítés. Változó nézőszámmal 
gyűltünk össze estéről estére, hogy biztassuk, átkozzuk a játé-
kosokat, hogy szurkoljunk, vagy csak a társaságot kerestük egy 
kis nyáresti beszélgetéshez, könnyed fröccsözéshez, sörözéshez. 
Szóval szórakoztunk.

Szórakoztak az elvetemült focidrukkerek, nagy helyzetekért, 
pompás gólokért imádkozva, szórakoztak a csajok abban re-
ménykedve, hogy sokszor mutatják a sportolók se…, bocsánat, 
hátsóját, szórakoztak a pingpongozók, a minivébéző csocsózók, 
a hűs italra vágyók, és még én is, pedig nem is szeretem a focit.

Mert, legyünk őszinték, ez az egy hónap nem csak a foci-
ról szólt. Nem csak a gólokról, a tizenvalahány piroslapról egy 
meccs alatt, Zidane fejelőtechnikájáról☺, a pocsék szabadrú-
gásokról és még pocsékabb kommentátorokról, a vesztesekről, 
nyertesekről, kiállításokról és büntetőkről, hanem rólunk, nézők-
ről is. A barátokról, a családról, a csajokról és a pasikról, hogy 
együtt vagyunk, vagy nem, hogy egyedül, vagy társaságban, 
hogy élvezzük, vagy csak kötelességszerűen ülünk a képernyő 
elé, mert a foci vb-t kihagyni nem lehet.

Mi együtt voltunk meccsről meccsre, jó hangulatban, jó tár-
saságban. És ez a fontos!

(Itt szeretném megköszönni Jánosi Beának és Bugyi Szilvi-
nek a végtelen fanatizmust, amivel kitartottak, édesanyámnak, 
aki mosta, vasalta a vásznat, valamint Bélának, Csabinak, 
Erzsike néninek, Gábornak, Misinek, Sanyinak, Tibinek, Tomi-
nak, Zolinak, Zsoltinak és valahány névnek a naptárban, akik 
segítettek ezt-azt, vagy csak a jelenlétükkel emelték a színvona-
lat.)                                                                                 Mondi

VARSÁNY KÖZÖSSÉGI HÁZ

Ideglelés koncert 2006. 08. 05. A foci katalizátor

Foto: Mondi
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Évek óta hagyomány, hogy az Integrált Szabadidő Köz-
pont munkatársai kézműves-táborba várják az ügyes kezű, 
kézműves technikák iránt érdeklődő kisiskolásokat. Az idén 
is így történt.  Újdonság volt azonban, hogy több mint húsz 
óvodás (4 évestől 6 évesig) is részt vett a kéthetes, július 17-
től 28-ig tartó táborban.

A négyhetes óvodai szünet túl hosszúnak bizonyult sok 
dolgozó szülő számára, akik nem tudták megoldani a kicsik 
felügyeletét. Ezt a problémát orvosolta a két intézmény (a 
szabadidő központ és az óvoda) azzal, hogy két hetes nyári 
táborba hívta az ovisokat és a kisiskolásokat.

Nemcsak a korosztály, de a helyszín is változott: a Virá-
goskert ovi Rákóczi úti épületének három csoportszobájá-
ban alakítottuk ki a „főhadiszállást”. Az egyik helységben 
az ovisok, a másikban az iskolások kaptak helyet, a har-
madikban pedig a kicsik déli pihenését tudtuk megoldani, 
a „dühöngő” pedig az udvar lett. Az étkezést a Csüllög és 
Társa Kft. biztosította: naponta háromszor ettek a gyerekek. 
Ezúton is köszönjük a bőséges és ízletes ételeket!

Kicsiknek és nagyoknak egyaránt óriási élmény volt ez a 
két hét. Az iskolásoknak a kézműves foglalkozásokat Tóth 
Istvánné könyvtáros vezényelte le Pálinkás Györgyné és 
Mondi Viktor segítségével. Az ovisokkal (napi váltásban) 
Mondi Béláné, Balogh Istvánné, Csák Csabáné, Szabóné 
Aszódi Andrea, Horváth Ildikó óvónők és Kálmán Csilla 
dajka foglalkozott. Zala Ádámné, valamint e sorok írója 
szintén a kicsikkel töltötte a tábori két hét minden percét. Az 
oviudvar karbantartásában, illetve az udvari felügyelet során 
Ruskó Zsolt volt segítségünkre.

Minden nap új technikákat próbáltunk ki. Az ovisok 
készítettek többek között sógyurmából képet, tésztából ékz-

Ismét táborban szöszmötöltünk

szereket, batikoltak terítőt, hajtogattak-ragasztottak állatfi-
gurákat, készítettek szélforgót, bábut, szalvétaképet.

Nagyon kreatívnak bizonyultak a nagyok is: vasaltak 
gyöngyképet, festettek textíliát, üveget, készítettek bőrtar-
solyt és fakanálbábokat, térfonással („szkubi”-val) kulcstar-
tókat, hogy csak néhányat említsünk a foglalkozások közül.

A tábor utolsó napja igazi gyermeknap volt: délelőtt el-
hívtuk a fagyiskocsit az oviudvarra, s minden gyermeket 
vendégül láttunk a hideg finomságra. Ebédhez görögdiny-
nyét vásároltunk: mindenki annyit ehetett, amennyi belefért. 
Ez az utolsó nap a tetoválások jegyében zajlott: mindenki 
kapott a karjára, lábára, hasára, arcára egy kis lemosható, 
bőrbarát festést. Az udvaron csak úgy nyüzsögtek a négy-
ötéves Batman-ek és Pókemberek, valamint az indiai motí-
vumokkal díszített hat-nyolc-tízéves hajadonok.

Szervezőként – valamennyi munkatársam és az óvodai 
dolgozók nevében - kijelenthetem: csodálatos volt ez a két 
hét felnőttnek és gyermeknek egyaránt!

Császiné Csáti Réka

Fecske tábor

KISFECSKÉK…
Ismét vége lett egy nyárnak és befejeződött a gyerekek-

nek is a szünidő.
2006. június 19-től augusztus 18-ig tartó időszakban az 

önkormányzat polgármesteri hivatala, illetve azon belül az 
Integrált Szabadidő Központ táboroztatott községünkben.

A „FECSKE”-tábor a sportcsarnokban és helyiségeiben 
rendezkedett be. Nagyon szerencsés volt a hely kiválasztása, 
hiszen a hosszan tartó kánikulában nem lehetett kivinni gye-
rekeket a tűző napra.

„Eresz alól fecske fia idenéz, odanéz
van-e hernyó, hosszú kukac,
ízesebb, mint a méz, …
csőrét nyitja ám, buzgón,
szaporán, kisbendőbe mindenféle belefér, igazán.”

Azt hiszem, hogy sok gyermeknek emlékezetes lesz az 
ott töltött idő: pl. a rengeteg játékos vetélkedő sok ügyes-
séget és kitartást igényelt. De emlékezetes marad a Repü-
lő Múzeum látogatás utáni gyalogtúra körben a Holt-Tisza 
partján hazáig, vagy „megdöbbentő élmény” volt, amikor a 
korallsiklót látták a szemük előtt táplálkozni.

Köszönetet mondok Sipos Tibornak az ajándékokért, 
valamint a II. Rákóczi Ferenc Nyugdíjas klubnak a finom
fánkokért és palacsintákért, a Gyermekjóléti Szolgálat és 
Fábián Erika segítéséért.

Az eltelt 7 hét alatt közel száz kis gyermek (5-töl-15 
évesig) kóstolt bele ezekbe az élményekbe, sok tanulsággal 
gazdagodva.

Bízunk benne, hogy jövőre is lesz igény és lehetőség az 
ilyen nyári foglalkozásokra.

Ulviczki György 

Foto: Mondi
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2006. június 24-én, szombaton került megrendezésre a 
Belszervi Betegek Egyesületének nyári rendezvénye. Im-
már  hatodik alkalommal szerveztük meg a találkozót.

2001-ben, amikor megfogalmazódott a rendezvény gon-
dolata célunk az volt, hogy megismerjük megyénkben és az 
ország különböző tájain élő sorstársainkat, tapasztalatokat 
gyűjtsünk és egy kellemes napot töltsünk el együtt. Az első 
sikeres rendezvény után döntöttünk úgy, hogy  minden év 
június utolsó szombatján találkozunk.

Az eltelt hat év során vendégeink voltak:
Karcagi  BEROE
Kisújszállási Nagykunhalmi BEROE
Kisújszállási Napsugár BEROE
Maglódi Nyugdíjas klub
Muronyi BEROE
Vésztői BEROE
Veresegyházi  „Őszikék” Bentlakásos Otthon lakói.
Ezen egyesületek közül kiemelném a Kisújszállási Nagy-

kunhalmi Belszervi csoporttal kialakult testvéri kapcsolatot. 
Ilyen kapcsolatot kívánok minden civil szervezetnek.

Az évek során arra törekedtünk, hogy mindig színvonalas 
műsorral várjuk vendégeinket és mindig tudjunk valami újat 
nyújtani.

Rendezvényünk délután két órakor kezdődött, amikor 
vendégeinket és a község lakóit a Macimúzeumba invitáltuk. 
Egyesületünk által szervezett Faragó László kőzet- gyűjte-
ményében gyönyörködhettünk, melyek a világ minden 
részéről kerültek a gyűjtő birtokába. A kiállítás megtekin-
tése után a kulturális műsort  Kármán István alpolgármester 
nyitotta meg.

Rendezvényünk fővédnöke:
Iváncsik Imre  honvédelmi államtitkár,
Tokár István megyei közgyűlés elnöke,
Rákóczifalva Önkormányzata.
Délután három órakor a  Sportcsarnokban fogadtuk ven-

dégeinket, a helyi civil szervezeteket, a képviselőtestület 
tagjait és a község lakóit. Először tisztelték meg rendez-
vényünket a Szolnoki Városi Nyugdíjas klub tagjai, vala-
mint „Rák Ellen, Együtt- Egymásért” Jász-Nagykun-Szol-
nok Megyei Egyesülete.

A kulturális műsorban felléptek:
II. Rákóczi Ferenc Nyugdíjas klub énekkara, táncosai
Holló Tamás és Holló Imre braekkel  és verssel,
Nagy Klaudia népdalokkal
A helyi BEROE színjátszó csoportja,
Rákóczi Néptánc Egyesület Ifjúsági csoportja,
Szokolyi Lajos operett- és magyar nótaénekes.
A műsor után jelképes ajándékkal köszöntük meg szpon-

zoraink segítségét, valamint tagtársaink munkáját. Úgy ér-
zem, hogy rendezvényünk ismét jól sikerült.

Megköszönöm Rákóczifalva Önkormányzatának a pályá-

zati lehetőséget és az ezáltal nyert pénzösszeget. Köszönöm 
mindenkinek a tombola felajánlását, mellyel hozzájárult a 
rendezvény sikeréhez. És nem utolsó sorban tagtársaim 
munkáját, akik szabadidejüket feláldozva, példás összefo-
gással mindent megtettek azért, hogy a résztvevők jól érez-
zék magukat.

TALÁLKOZUNK 2007. JÚNIUS UTOLSÓ SZOMBAT-
JÁN A VII. BEROE-NYÁR RENDEZVÉNYÉN.

Komárominé Kovács Katalin
                   az egyesület vezetője

VI. BEROE-NYÁR
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Mint előző   számunkban említettük a II.   Rákóczi Ferenc 
( egyenlőre ) bérkilövő vadásztársaság szervezésében jól sike-
rült un. szemetelési akciójánál - ami valójában szemétszedés 
- összebeszéltünk a mellettünk, velünk dolgozó Együtt Egy-
másért Rákóczi Klub tagjaival. Jó lenne az egyszeri közös 
munkán túlmenően is összejönnünk egy hétvégén. Íme jött 
az alkalom, ugyanis szervezés alatt volt a vadásztársaknak 
egy szkít - agyaggalamb - lövészet és megbeszéltük nyug-
díjasainkkal, volna-e kedvük piknikelni a Szolnoki szkít 
pályán. V O L T ! De nagy örömmel ám.

A lövészettel egybekötött „bulit” július 22-én tartottuk. 
A reggeli órákba a már megszokott serény szakácsaink sür-
gölődtek a két bogrács mellett, melybe szarvaspörkölt főtt. 
Kicsit később úgy 9 óra tájba megérkeztek nyugdíjas klub 
tagjaink is és a hűs fák alatt piknikre terítve, mindenféle 
süteménnyel kitálalva pihentünk. Hallgattuk a nagy durra-
nással hangzó lövéseket, szurkoltunk a versenyzőknek. A 
verseny befejeztével kimelegedett versenyzőink lepihentek 
vendégeinkkel, várva a megérdemelt ebédet. Beszélgettünk 
és beszélgettünk, mert e rohanó világba az is művészet hogy 
félévenként egyszer meg tudunk állni és egy-két jó szót is 
tudunk egymáshoz szólni. 

Szórakoztunk, jól éreztük magunkat egymás társaságá-
ban, egyszóval pihentünk. 

Hogy ne legyünk tétlenek és egy óriási űrt pótoljunk, 
augusztus 1-re meghívtuk azokat a gazdáinkat, akik meg-
tiszteltek bizalmukkal és a VT-nek ajánlották fel földjeik 
vadásztatását.  Ugyanis 2007. évben a törvényben meg-
határozott 10 év eltelte után újra kell - ahol azt a gazdák 
akarják - a vadászterületeket kijelölni. A II. Rákóczi Ferenc 

Megint együtt…………

Bérkilövő VT. szeretné a rákóczifalvai és újfalui területe-
ket vadgazdálkodásra gondozásba venni. Szerettük volna 
azokat a gazdálkodókat megkérdezni kiknek földjei vad-
gazdálkodási kezelésünkbe kerülhet, és megtudtak jelenni 
a gyűlésen, hogy mit hogyan csináljunk a vadászterületen 
(pl. a földbérleti díjat mire kellene költeni, a határba lévő 
termény őrzésében hogy állhatunk rendelkezésükre stb.) 
Merthogy vadászember járja a határt vigyázza a vadat, lát 
és sok mindent megfigyelhet. Felhívásunk eredményeként,
ami eddig szokatlan volt a környékünkön, sok gazda sűrű 
munkája mellett is megtisztelte társaságunkat, elmondták 
véleményüket, elmondták hogy akarják az együttműködést, 
azzal hogy ez még csak a kezdet legyen és folytassuk to-
vább hasznos együttműködésünket. Köszönjük megtisztelő 
véleményüket, megjelenésüket a hatékony együttműködés 
reményében további segítségüket.

 Barhács Péter

A  találkozó ideje: 2006. szeptember 9. (szombat)
A találkozó helye:     Varsány Közösségi Ház
   Rákóczifalva, Szabadság tér 10.

A  tervezett program:
 9.30-tól Regisztráció
10.00 - „Déli harangszó”
-Megnyitó
-Polgármester úr köszöntője, tájékoztatója
-A REBKö éves beszámolója
-A falu video-archivumából rövid összeállítás
11.00 -   Kávészünet
- Az előtérben Bata Mihály válogatott festményeiből ren-

dezett kiállítás  megnyitása
11.30 -  A beszámoló megvitatása, hozzászólások, javas-

latok
-  2007-es program összeállítása
- Tagsági díj megállapítása

A Rákóczifalváról Elszármazottak Baráti Körének idei találkozója 
- Egyebek
12.30 -  A Maci Múzeum megtekintése
- Borsos István kisplasztikai kiállításának megnyitása
13.00 - A Varsány könyv bemutatása Dr. Páldi András 

előadásában

13.15 -  Baráti beszélgetés
- Meglepetés! (Hajdú Ferenc szervezésében)

A találkozó ideje alatt a színházteremben megtekinthető 
Máté Jánosné Szekeres Júlia kézzel hímzett falvédő-gyűj-
teménye, melyből néhány darab a Rákóczi Lapban már be-
mutatásra került.

Minden érdeklődőt szeretettel várunk.
       

Nagy János
                                                                           elnök
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Nagykanizsáról Rácz Károlyné /sz.: Nagy Klára/ írok 
Önnek.

Tudom, hogy meglepetést okozok, de  talán nem baj.
Először is nagy szeretettel gratulálok a településük hon-

lapjához. Én nagyon sok honlapot megnéztem már, de az 
Önöké rendkívül igényesen, széleskörűen, ízlésesen kialakí-
tott. Ezen kívül úgy gondolom, hogy remekül elérte a kitű-
zött célt, miszerint a község lakóinak, és az érdeklődőknek 
egyaránt mindennemű tájékoztatást nyújt.

És máris rátérek arra, hogyan jutottam el ide. Íme:
Édesanyám /született Gál Rózsa/ 1940.  május 20 - 1941.

szeptember 1-ig Pusztafelsővarsányban tanított, amiről azt 
olvasom, hogy Rákóczifalvához tartozik. Mindig nagy-nagy 
szeretettel emlegette azt a települést, és az ottani embereket. 
Sajnos ő néhány éve elhunyt, de emlékiratai alapján elin-
dultam, hogy felkutatom életútját - annál is inkább, mivel 
én is pedagógus vagyok, és tudom, hogy az emberek iránti 
szeretetéből, ízig-vérig pedagógus mivoltából, és cseleke-
deteiből még ma is mindig újabb, és újabb erőt meríthetek 
munkámhoz.

Idézek emlékirataiból pár mondatot:
“Megkezdtem pedagógus működésemet 1940. május 20-

án. Szolnokig kellett vonattal utaznom. Ott a vasútállomáson 
fiákerrel, díszbe öltözött parádés kocsis hintóval vártak. Az
iskola 1-6 osztályos, teljesen osztatlan. Munka bőven akadt.
A tudás utáni vágy nem csak a gyerekekben, hanem a felnőt-
tekben is élt. Részükre analfabéta tanfolyamot szerveztem. 
23-as létszámmal voltunk. Volt olyan, hogy egy családból öt 
fő is járt: nagyapa családos unokáival.... Végtelen boldogok 
voltak, hogy ők is megismerhetik a “tudás kulcsát” az írást, 
olvasást...

...Vasárnap művelődési előadást tartottam. A járástól 
kértem gramafon lemezeket, és vetítőgépet, meg filmeket.
Villany még nem létezett, ahelyett kézzel hajtott dinamó-
val fejlesztettünk áramot. Egyszer csak felfigyeltek egyik
garmafonlemez szövegére, amelyik így szólt:

“Jaj, de szépen zöldel a gorovi határ
Közepében legel egy kis bárány.
Közepében gyöngyel legel egy kis bárány,
Jaj, de csinos, büszke a gorovi kislány.”
Ezt megtanulták, és a lemezzel együtt énekelték. Főleg 

azért tetszett nekik, mert az uradalom tulajdonosa Gorove 
Lászlóné volt, és Gorove pusztának is hívták ezt a helyet, így 
a dal róluk is szólt...

...Én pedig boldogan lobogtattam a kultúra fáklyáját, és a 
puszta népe örömtől ragyogott.”

Eddig az idézet. Talán ezzel is egy kicsit gazdagabb lehet 
a településről meglévő információjuk.

Egy kis kérésem is lenne a fentiekkel összefüggésben:
Ha léteznek esetleg régi iskolai iratok, amik ebben a 

gorovei majorban, és iskolában készültek, és netán édes-
anyám keze nyoma fellelhető benne, azt nagy-nagy öröm-
mel fogadnám. Persze tudom, hogy csak a másolatát kérhe-
tem esetleg.

Vagy ha él még olyan idősebb ember, akinek van esetleg 
az emlékei között az akkori diákévekből valami, szívesen 
elmegyek és elbeszélgetek vele.

Honlapjukhoz még egyszer szívből gratulálok, és kérem 
a segítségüket.

Köszönettel:
 Rácz Károlyné  / Klári/

 

Kedves Polgármester Úr!
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Az Emléklap tanúsága szerint 1999. szeptember 25-ére 
emléktábla avatásra kaptam meghívót, az akkori 53. évi ju-
bileum alkalmából, mint egykori népi kollégista.

Feleségemmel együtt nagy izgalommal készültünk (Ő is 
volt ugyanis népi kollégista, a Varga Katalin Gimnáziumban 
volt a leánykollégium), kit fogunk megismerni, milyen él-
ményekkel telve fogunk emlékezni erre a rendezvényre, stb. 
Köszönet a remek szervezésért és a kellemesen eltöltött ebéd 
után kerestük a jó fél évszázada nem látott arcokban egykori 
társainkat és az alábbi fénykép a bizonyíték, összegyűltünk 
HÉT Rákóczifalva szülöttei egykori népi kollégisták. 

Ebből a képből mindenkinek küldtem, köszönő leveleket 
kaptunk (ugyanis a feleségem készítette a fotót), de Mészá-
ros József meleg sorait itt szó szerint idézem:

„Kedves Jánosom! Csodálatos küldeményedet megkap-

Olvasók írják a RÁKÓCZI LAP ez évi hatodik számában 
szívszorító búcsúztatót olvashattunk Dr. Páldi András nyu-
galmazott nagykövet úr írásából. Mintegy NEKROLÓG tar-
talmazta NAGY MIHÁLY alezredes elhunytával életútját. A 
kortársai és mindazok, akik ismerték falunk szülöttét, gondo-
latban búcsúzunk tőle!

EGY KIS ELŐZETES:
1946-2006 = HATVAN évvel ezelőtt alakult meg Szolnokon a 
Verseghy Ferenc Gimnáziumban a NÉPI KOLLÉGIUM.

tam, köszönöm neked, már csak azért is, mert ilyen képet 
még senki mirólunk még nem készítet. Már t.i. olyat, amin 
mi kettőnél többen lettünk volna. Ilyen eredmény, hogy a 
még élők közül HÉT rákóczifalvai fiú lencsevégre került
– eddig tudtommal nem volt, sőt minden bizonnyal nem is 
lesz, mert mi többen már nem lehetünk, csak kevesebben. 

Tehát ez volt a csúcs!
Ezért kérlek Jánosom, hogy helyettem is csókold meg a 

feleséged kezét, akit én magamban csak „csillagszeműnek” 
nevezek.

Az, hogy Neki ez hogyan jutott eszébe? Hogyan készül-
hetett rá? – nem tudom. Minden ezzel kapcsolatos körül-
mény, ismeret maradjon az Ő titka. 

Gondolom, - hogy azoknak akiket illet ez a fénykép, szin-
te lehetetlennek tűnik. 

Csillagszem! Légy büszke rá, mert ilyen fénykép több 
már nem lesz”…

Szomorú, de 71. évében Ő is elment. 
Itt temettük Rákóczifalván, feleségemmel részt vettünk a 

temetésen, sajnos nem sokan tudták, ki volt Ő, mert kisgye-
rekként elkerült itthonról. Gondolom, ha a korosztályunk és 
még sokan tudták volna, hogy Ő a Mészáros Józsi bácsi fia
volt (az akkori titulus szerint az iskolaszolga fia), biztosan
többen lettünk volna a temetésén. Ugyanis a kedves emlékű 
Józsi bácsit minden iskoláskorú gyerek szerette, a község-
ben ezért hívták Mészáros-iskolának a „kövesútit’, mert ott 
volt a szolgálati lakásuk. 

De hol van már az iskola is? Hol van már a Gizi-néni is-
kola is? Hol a református iskola? Hol a katolikus kör? Mind-
ez már a múlté, épült helyettük szép, új iskola, Közösségi 
Ház. 

Volt egy generáció, faluról jött lelkes, szorgalmas fiatal-
ság, becsülettel leélt élet, hajtsunk fejet az elmenők előtt. 

Máté János

Balról jobbra: Mészáros József, Dr. Páldi András, Nagy 
Mihály, Máté János, Gajdos Géza. Állnak balról: Dr. Csépai 
Ferenc, mellette Filemon József. 

Egy találkozó emléke
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A Szerkesztőség kérésén felbuzdulva az éppen aktuális 
nyári aratás és cséplés idején küldöm ezt a fényképet. 

1949 vagy 1950 nyarán készült. 
A térdelő kislány mögött sötét köpenyben, kezében sarló-

val anyám: Szerekes Mihályné. Kb. 36 éves volt, az akkori 
FMSZ (Földműves-szövetkezet) – ÁFÉSZ – most COOP 
dolgozója volt a Gattyán (most DÓSA) kocsmában, majd a 
kövesúti sarki kocsmáros volt. 

Ezen a képen cséplőbrigádot szervezett az akkori FMSZ 
irodai, bolti dolgozóiból és a másokon segíteni akaró embe-
rekkel az özvegy vagy szegényebb sorsú embereknek iny-
gyen dolgoztak, csépeltek. 

Sajnos nem tudom ki él még közülük, jó lenne többet tud-
ni kik voltak ők, az arcok ismerősek, de neveket nem tudok, 
még kislány voltam akkor. Jó lenne, aki magára ismer, írna 
az eseményről a LAP-ba.

Máté Jánosné Szekeres Júlia

Előfizetője vagyok a Rákóczi Lap-nak, és nagy örömmel
láttam meg az Olvasók küldték cím alatt megjelent képen 
saját magamat.

Ugyanis ezen a képen a János Vitéz című daljáték tanítói 
és szereplői láthatók. Demény Márton, Kuruc János, Gémes 
tanár úr és felesége. Csabai Manci volt János vitéz, Szilágyi 
Erzsi Iluska, a királylány én magam, a boszorkány Szőke Ica 
(a volt tanárnéni).

Akkor sok magyar katona volt a faluban, és a Török Tóni 
féle moziban volt az előadás nagy sikerrel. 

Tisztelettel: Csete Józsefné, Terenyei Piroska

OLVASÓK ÍRJÁK

Megkerestem Bagi Józsefet, a Rákóczifalva megyei I. 
B labdarúgó csapatának edzőjét. Kértem tőle egy rövid 
értékelést az elmúlt évi bajnokságról, és az idei fölkéz-
szülésről. 

A célkitűzést elértük, az 5-6. hely volt betervezve, 
amit el tudtunk érni, hisz az 5 helyet szereztük meg, és 
ezzel a csapat teljesítette az elvárásokat. 

Hogyan sikerült az alapozás, vannak-e változások a 
keretben?

Nem mondhatom, hogy a legjobban, mert a jó ered-
mények után több játékost megkerestek, s ez némi zavart 
okozott. Csapatunk gólkirálya eligazolt, de több játékos 
is kacérkodott a gondolattal, végül maradtak. Egyetlen 
játékost igazoltunk a Kun FC-ből, Nyolczas Gábort. A 
továbbiakban a fiatalokra építve haladunk. Szóba került 
Kácser István igazolása is, de mi amatőr csapat vagyunk, 
Martfűn jobb ajánlatot kapott, érthető hogy, nem bennün-
ket választott. 

Milyen elvárások vannak az idei bajnokságra?
Én úgy gondolom, hogy az idei bajnokságban is az a 

cél, hogy egy jó középcsapat legyünk, mert nincs meg 
még a feltétele a megyei I. osztálynak. A fiatalokat be-
építve ez sikerülhet, ha megszerzik a kellő rutint és be-
érnek. 

Hány ifi játékos beépítésére volt lehetőség?
Az ifi csapatból 5 játékos van nálunk, aki bármikor 

hadra fogható, sajnos az alapemberekből többen sérültek, 
de bízok hozzá, hogyha felépülnek, akkor lendületes, sta-
bil játékosok állnak majd rendelkezésünkre.

Az edzőmérkőzések eredményeiről szeretném, ha tá-
jékoztatást adnál!

Három edzőmérkőzést játszottunk, a Martfűtől kikap-
tunk 3:1-re, de nem vallottunk szégyent, méltó partne-
rek voltunk. Játszottunk a Spartacus-szal egy jó iramú 
meccset, ahol kikaptunk 4:1-re, Kengyel csapatát sikerült 
megvernünk 3:2-re, most vasárnap pedig már élesben a 
Gyoma FC csapatával játszunk kupamérkőzést (ennek 
eredménye 3:1), akik a békés megyei első osztályban 
szerepelnek, egy jól összetételű gárda, sok fiatallal. A 
következő héten már indul a bajnokság (aug. 12.) bízom 
benne, hogy a megkezdett utat tudjuk folytatni.

Hallottunk a kapus sérüléséről. Érdeklődünk az egész-
ségi állapotáról.

Major Peti a martfűi meccsen megsérült, de a bajnoki 
rajtra minden remény szerint felépül.

A beszélgetésünk óta lezajlott az első forduló, amey-
lyen Jászjákóhalma ellen diadalmaskodtunk 2:1-re. Ez 
úton is gratulálunk a csapatnak, s az egész bajnokságra 
további sikereket kívánunk.  

     Molnár István

Tisztelt Szerkesztőség!

Nyári emlék

S P O R T

Labdarúgás 



2006. Hetedik szám

25

S P O R T

Ebben az évben, július 7-én délután 17.00-tól, 
Rákóczifalván került megrendezésre a Jász-Nagykun-Szol-
nok Megyei Települési Polgármesterek XIV. Labdarúgó 
Találkozója. A kétszer félórás nagypályás meccset - a hay-
gyománynak megfelelően - polgármesterek és megyei 
közgyűlési tagok vívták a jászok, illetve a kunok oldalán. 
A mérkőzés a tavalyi évhez hasonlóan ismét a Kunság csa-
pat győzelmével zárult, így a vándorserleg egy évre újra 
Rákóczifalván marad! A játékvezetők és az elnökség a kö-
vetkező különdíjakról is döntött:

Gólkirály: Boldog István, Kétpó polgármestere

Kun győzelem a futballpályán
Legjobb kun játékos: Halász Vince, Mezőhék polgármestere
Legjobb kapus: Tompa Imre, Kunmadaras alpolgármestere
Legjobb jász játékos: Banka Ferenc, Jászszentandrás pol-
gármestere
Legsportszerűbb játékos: Kovrig Zoltán, Abádszalók alpol-
gármestere
Legfiatalosabb játékos: Dr. Vass Imre, Jászberény alpolgár-
mestere
Legjobb mezőnyjátékos: Kazinczy István, Tiszatenyő pol-
gármestere
Legtehetségesebb játékos: Tolnai Zoltán, Kunmadaras jegyzője

Az Országos Ejtőernyő Válogatott és a Magyar Légierő ejtőernyős bemutatóját, 
közte Zsarnai Zsolt százados, ejtőernyős kiképző tiszt 3000. ugrását tekinthették 
meg az érdeklődők július 7-én délután a Dencs Antal Sporttelepen. A rákóczifalvi 
ejtőernyősnek az MH 86 Szolnok Helikopterezred parancsnoka, Orosz Zoltán, és 
Tóth Lajos polgármester úr is gratulált „kiugró” teljesítményéhez.

3000. ugrás

A találkozót megtisztelte részvételével Buzánszky Jenő, 
az Aranycsapat tagja, valamint Szendrei József, 14-szeres 
válogatott játékos is. A megyei polgármesterek jövőre Va-
sas Zsuzsa polgármester asszony meghívására Szászberken 

küzdenek meg egymással. Rákóczifalva Nagyközség Ön-
kormányzata ezúton is köszöni a rendezvény szponzorainak, 
támogatóinak és minden résztvevőjének, hogy segítségük-
kel hozzájárultak a program sikeréhez.

Foto:Bokodi László



Látogatás a Bocs d’ Art Galériában
Azt hiszem kevés falu dicsekedhet azzal, hogy saját múze-

ummal rendelkezik. Azzal meg még kevesebben, hogy állan-
dó kiállítótermében – a Bocs d’ Art Galériában – rendre érde-
kesebbnél érdekesebb kiállítások várják az érdeklődőket.

A lelkes szervezők nem kis munkájába kerül felkutatni a 
különleges tárgyakat gyűjtő vagy ritkaságszámba menő fog-
lalkozásokat űző embereket, művészeket. De talán még ettől 
is nehezebb megszervezni, hogy ezek a művészek, valami 
iránt megszállott emberek eljöjjenek egy alföldi faluba, és 
elhozzák féltve őrzött kincseiket, bemutassák művészetük 
produktumait.

Mi, rákóczifalvaiak szerencséseknek mondhatjuk ma-
gunkat, mert így csodálhattuk meg Faragó László gyönyörű 
ásványgyűjteményét, Fazekas Mihály kecskeméti antik óray-
gyűjteményét, vagy legutóbb a tarnamérai Csintalan Tamás 
régi szódásüveg-gyűjteményét. De itt tudhattuk meg azt is, 
hogy falunkban mennyi tehetséges művészlélek él és tevé-
kenykedik. Ugyancsak itt gyönyörködhettünk a martfűi fes-
tőiskola nagyreményű  tagjainak képeiben, vagy a szolnoki 
Pogány Gábor Benő élethű bronz szobraiban, Milánkovics 
Olga tűzzománcaiban, Dr. Kolláth Zoltán és Kolláth Ferenc 
fotóiban, festményeiben, amit Dr. Kolláth Zoltán asztrofizi-
kus „Csillagok zenéje” c. vetítéssel egybekötött előadása tett 
teljessé.

Igazán dicséretre és elismerésre méltó a szervezők igyeke-
zete, hogy fellendítsék falunk kulturális életét, irányt mutas-
sanak a fiataloknak az előttük álló lehetőségekről a szabad-
idő hasznos eltöltését illetően, és nem utolsó sorban példát 
adjanak lokálpatriotizmusból.

Sajnálatos, hogy a családias, barátságos megnyitókról 
sokszor éppen azok maradnak távol, akik tehetnének valamit 
e nagyszerű kezdeményezés még ismertebbé tételéért, vagy 
egyszerűen csak tisztelegni az alkotók és a szervezők igye-
kezete előtt.

Sokunk örömére a Galéria híre mára már túljutott a falu 
határain, az ország különböző részeiből jelentkeznek a kü-
lönleges gyűjtemények vagy művészeti ágak művelői azzal, 
hogy szívesen megmutatnák gyűjteményeiket, alkotásaikat 
nálunk is. Ez pedig a Galéria megálmodóinak, működtető-
inek nagy érdeme. Köszönet érte.

Máté Pálné

Kiadja: Falugondnokság Kft. Felelős kiadó: Nagy József
Felelős szerkesztő: Pappné Benson Mária (pbm)
Tervező, szerkesztő: Papp Imre
E havi számunkat a szerkesztőség tagjai közül írták:  
Barhács Péter,    Fekete Ferenc, Feketéné Molnár Zsuzsanna, 
Hably Dóra,  Jobbágyné Incze Erzsébet,   Máté Pálné, Molnár 
István,  Ulviczki György 

 Önkormányzati híreket sajtó alá rendezte: Szucsik Hajnalka
Civilszervezetek, intézmények híreit sajtó alá rendezte: 
Császiné Csáti Réka
Iskolai hírek: Hőnyiné Nagy Erzsébet
A Rákóczi Lapot terjeszti a Magyar Posta.
Előfizethető a kézbesítőknél és a Posta Hivatalban.

Rákóczifalva, 2006.augusztus 30.

           Bocs D’Art galéria
Nro VII.



           Bocs D’Art galéria

Nro VI.

Június 30-án 17 órakor Tóth Lajos polgármester úr megnyi-
totta a Bocs D’ Art Galéria immáron hatodik kiállítását.

Két rajz tanár és egy tudós tisztelte meg alkotásaival köz-
ségünket.

 Az Érden élő Milánkovics Olga türkiszkékben pompázó 
tűzzománc képei, az asztrofizikus Dr. Kolláth Zoltán precí-
zen  elkészített fotói és Budapesten tanító Kolláth Ferenc ta-
nulmányszerű fényképei és festményei vittek el bennünket 
térben és időben  ezeddig számunkra ismeretlen világba.

A  megnyitó és az azt követő rövid diskurzus után Dr. Kolláth 
Zoltán még messzebb repítette az érdeklődők kis csapatát, a   
TV „Minden Tudás Egyeteme” sorozatában elhangzott „A 
csillagok zenéje” című előadásával.

Egy óra elteltével megtudtuk, hogy miért is zenélnek a 
csillagok és hogy válik ez mind  hallhatóvá, sőt élvezhető-
vé.

Köszönjük nékik az élményt.
Papp Imre




